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Készült: Dunavarsány Város Önkormányzata Képviselő-testületének a Petőfi Művelődési Ház és 
Könyvtár Nagytermében, 2015. március 10-én, 1710 órai kezdettel megtartott közmeghallgatást 
magában foglaló képviselő-testületi üléséről. 
 
Jelen vannak: Gergőné Varga Tünde   polgármester 

  Keresztesi Balázs    alpolgármester 
Dr. Békássy Szabolcs   alpolgármester 

  Dr. Bóna Balázs    képviselő 
  Dr. Csobolyó Eszter   képviselő 
  Herczeg Mariann    képviselő 
  Kun László Károly    képviselő 
  Mekler Andrea    képviselő 
  Surányi Tibor    képviselő 
  Száger Gyula    képviselő 

dr. Szilágyi Ákos    jegyző 
Tyukodi-Bihari Zsuzsanna  aljegyző 

  Vágó Istvánné    gazdasági osztályvezető 
  Hebóné Dull Ibolya   igazgatási osztályvezető 
  Vella Zoltán     beruházási és műszaki osztályvezető 
  dr. Kiss István    szervezési és önkormányzati osztályvezető 

 
valamint  Dobronyi Jánosné    jegyzőkönyvvezető 
 
Gergőné Varga Tünde polgármester: Szeretettel köszöntök mindenkit a dunavarsányi Képviselő-
testület közmeghallgatással egybekötött testületi ülésén. Több rendkívüli dolog is van a mai ülésben. 
Először is általában a közmeghallgatást egy külön testületi ülés keretein belül szoktuk megejteni, most 
viszont napirendi pontokkal fogjuk folytatni az ülést, zárt keretek között. A tavalyi választások óta az 
újonnan felállt Képviselő-testülettel és velem, mint új polgármesterrel ez ez első közmeghallgatás. 
Remélem, hogy ez a közmeghallgatás a korábbi évekhez hasonlóan fog lezajlani, és mindenki választ 
kap a kérdéseire. Amire itt helyben nem tudunk válaszolni, azokra a kérdésekre írásban fogunk választ 
adni, illetve időpontot lehet kérni bármelyikünktől, és a későbbiekben tisztázzuk azokat a kérdéseket, 
amelyeket itt nem tudunk megbeszélni. A Képviselő-testületből Herczeg Mariann hiányzik, reméljük 
nemsokára ő is csatlakozik hozzánk. Jegyzőkönyv hitelesítésére felkérem Dr. Békássy Szabolcs 
alpolgármester urat és Surányi Tibor képviselő urat. Aki ezzel egyetért, kérem, szavazzon.  
 
A Képviselő-testület 8 igen, 0 nem, 0 tartózkodás szavazatarányban az alábbi határozatot hozza: 

32/2015. (III. 10.) számú Képviselő-testületi határozat 
 

Dunavarsány Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az ülés jegyzőkönyvének 
hitelesítésére Dr. Békássy Szabolcs alpolgármestert és Surányi Tibor képviselőt jelöli 
ki. 
 
Határidő: azonnal 
Felelős: Polgármester 

 
Gergőné Varga Tünde polgármester: Ismertetem a napirendi pontokat: 
1. Általános tájékoztatás 
2. Beszámoló a Rendőrség 2014. évi dunavarsányi tevékenységéről  
3. Lakossági kérdések 
Zárt ülés: 
4. Javaslat a Media Technology Zrt-vel műsoridő vásárlási szerződés megkötésére 
5. Javaslat csoportos beszerzési eljárás lebonyolítása földgáz energia beszerzésére 
6. Javaslat Oláh Krisztián körzeti megbízottal bérleti szerződés megkötésére  
7. Javaslat háziorvosi körzet ellátásának rendezésére  
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8. Javaslat a Petőfi Művelődési Ház kérelmének elbírálására 
Aki ezekkel a napirendi pontokkal egyetért, szavazzon. 
 
A Képviselő-testület 8 igen, 0 nem, 0 tartózkodás szavazatarányban az alábbi határozatot hozza: 

33/2015. (III. 10.) számú Képviselő-testületi határozat 
 

Dunavarsány Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az ülés napirendjét az 
alábbiak szerint állapítja meg: 
 
1. Általános tájékoztatás 
2. Beszámoló a Rendőrség 2014. évi dunavarsányi tevékenységéről 
3. Lakossági kérdések 
 
Zárt ülés: 
 
4. Javaslat a Media Technology Zrt-vel műsoridő vásárlási szerződés megkötésére 
5. Javaslat csoportos beszerzési eljárás lebonyolítása földgáz energia beszerzésére 
6. Javaslat Oláh Krisztián körzeti megbízottal bérleti szerződés megkötésére 
7. Javaslat háziorvosi körzet ellátásának rendezésére 
8. Javaslat a Petőfi Művelődési Ház kérelmének elbírálására 
 
Határidő: azonnal 
Felelős: Polgármester 

 
Gergőné Varga Tünde polgármester: Azzal kezdem, hogy I. fokú belvízvédelmi készültséget 
rendeltünk el a kialakult belvízi helyzet miatt, és ha a helyzet nem javul, akkor terveink közt van a II. 
fokú belvízvédelmi készültséget is kezdeményezni, tudniillik olyan óriási mennyiségű belvíz lepte el a 
város területét, amin mindenféleképpen muszáj segítenünk. Ezt a Dunavarsányi Városgazdálkodási Kft-
vel közösen próbáljuk intézni, és ez működik is már január vége óta. 
A következő, amiről beszámolok, az a 400 milliós állami támogatás, amit év végén kapott az 
önkormányzat. Több helyen, többször beszámoltam már róla, hogy ezt a pénzt mire kapta az 
önkormányzat. Az erről a 400 millió forintról szóló szerződést aláírtam a Belügyminisztériumnál, de 
még nem kaptuk vissza az államtitkár úr által is aláírt szerződést. A napokban ez is megérkezik, és utána 
ennek az összegnek a terveink szerinti felhasználása fog következni. Erről a későbbiekben még fogok 
beszélni. 
Időközi választások lesznek május 17-én, mert feloszlatta magát a roma nemzetiségi önkormányzat. 
Kommentálni nem szeretném ezt az eseményt. Újra kiírjuk a választást. Ez egyelőre az önkormányzat 
saját bevételei terhére fog megtörténni. Szervezzük és végezzük a munkákat ezzel kapcsolatban. 
A városnapok rendezvényeinek szervezése elindult. A jövő hónapban megjelenő újságban már egy 
előzetes tájékoztatást fogunk erről közölni. A Művelődési Ház kezdeményezésére elindult egy ún. 
Dunavarsányi Táncláz akció, amelynek keretében 14 pár fog táncolni, és ez a produkció a Városnapok 
alkalmával kerül bemutatásra. 
Üzleti reggelit terveztem és tartottam a múlt héten itt Dunavarsányban. Úgy gondoltam, hogy az itt 
működő és dolgozó cégek – amelyek ide fizetik be az iparűzési adójukat – vezetőit meghívom, hogy 
megismerhessék a terveinket és az elmúlt években történt beruházásainkat. Egy kellemes, kedélyes 
reggelit töltöttünk el együtt, ahol a 25 meghívott vezetőből 16 fő megjelent. Mindenki üdvözölte ezt a 
fajta tájékoztatást, és én szeretném ezt az ún. üzleti reggelit minden évben a költségvetés elfogadása 
után megtartani. 
Társulási ülés volt a szennyvíztelepen, ahol a 6 társult település polgármestere gyűlt össze, és elfogadta 
a Társulás 2015. évi költségvetését. A „Dunavarsányi szennyvíztelep korszerűsítése” című KEOP 
beruházás előkészítő szakasza lezáródott. Ennek a záró rendezvénye fog e héten pénteken megvalósulni. 
Nagyon nagy dolog lesz, ha majd ezt a felújítást meg tudjuk nyerni, és meg tudjuk valósítani az 
elkövetkezendő pár évben. Ezek az események történtek az elmúlt testületi ülés óta. 
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1) Általános tájékoztatás 
 
Gergőné Varga Tünde polgármester: A közmeghallgatás keretén belül nemcsak az elmúlt pár 
hónapos időszakban történt eseményekről szeretnék beszámolni Önöknek, hanem a múlt évben történt, 
önkormányzattal kapcsolatos dolgokról is, mivel alpolgármesterként úgyis részese voltam ezeknek a 
történéseknek, és úgy gondolom, hogy úgy korrekt, ha az elmúlt teljes évről adok képet Önöknek. 
A választások után nem sokkal kiderült, hogy Majosházával továbbra is Közös Önkormányzati Hivatalt 
alkotunk. Majosháza a választásokat követő 60 napon belül dönthetett volna arról, hogy egy másik 
településsel alkosson közös hivatalt, de úgy döntöttek, hogy továbbra is közös hivatalt alkossunk velük 
az elkövetkező közel 5 évben. 
Tavaly év elején megtudtuk, hogy a Magyar Állam teljes egészében átvállalja az önkormányzatok 
adósságát, ez már elindult korábban, de a folyamat a tavalyi évben fejeződött be. Dunavarsány így 
minden adósságától véglegesen megszabadult. Ez nagyon nagy dolog minden önkormányzat életében, 
mert nyilván a felszabaduló összegek és kamatok, amelyeket vissza kellett volna fizetni, azok 
beruházásokra és egyéb más dolgokra használható pénzekké váltak. 
A költségvetésbe sok mindent tervezett be az előző testület. Mindjárt tavasszal felújítottuk a Trianon 
Emlékparkot, az Egészségházat kifestettük. A nagyvarsányi fogászati rendelő bővült, korszerűsödött 
egy fogászati röntgengéppel. Természetesen útfelújításokat és járdafelújításokat is beterveztünk, nem is 
keveset. Ezek az útfelújítások tavaly megtörténtek az Arany János utcában, ahol parkolók is létesültek, a 
Sport utca az 51-es úttól a Búza utcáig megújult. A Diófa utcát is elláttuk egy martaszfalt réteggel, és a 
Duna-partra levezető utat is megemeltük, ami már egy nagyon régi igény volt a Duna-parton 
közlekedők részéről. 
Térfigyelő kamerarendszerre pályázott az önkormányzat, amelyet meg is nyertünk, ezáltal a város 
területén 12 helyen lett felszerelve térfigyelő kamera, és ennek figyelőrendszere a rendőrőrsre lett 
beállítva, ott lehet a felvételeket probléma, vagy bűncselekmény esetén visszanézni. A térfigyelő 
kamerarendszer bővítése a további terveink között szerepel. Bővíthető a rendszer, akár 70 kamerát is rá 
lehet telepíteni. Minden évben 1-2 kamerával tervezzük bővíteni a rendszert, hogy kielégítsük akár a 
külső településrészen lévők igényeit, akár a belső, frekventált részeken lakók igényeit, ahol esetlegesen 
bűnözés, vagy éjszakai randalírozás történik. 
Elindult tavasszal az Árpád Fejedelem Általános Iskola belső tüzivíz-hálózatának, illetve a tűz- és 
füstjelző rendszerének kiépítése. Ezt muszáj volt elindítanunk, mert a Tornacsarnoknak évek óta nem 
volt meg a végleges használatbavételi engedélye. Erre elég sok pénzt költött az önkormányzat, de 
meglett az eredménye, mert az idén januárban megkaptuk ezeket az engedélyeket, tehát végleges 
fennmaradási engedélyt kapott a Tornacsarnok. 
Elindult a közbeszereztetés, majd október végéig a tervezés, építési engedélyezés folyamata és a 
kivitelező kiválasztása is megtörtént a polgármesteri hivatal épületének átalakítása kapcsán. Láthatják, 
hogy jelenleg is egészen jó ütemben folyik az építkezés. Az önkormányzat hivatala átköltözött a 
mostani helyére. Bízunk benne, hogy ha ilyen ütemben folytatódik az építkezés, akkor októberben a 
tervek szerint visszaköltözhet az összes dolgozó, és átadhatjuk az épületet használatra. 
A nagyvarsányi óvodában történt egy gyepszőnyeg felújítás és egy öntözőrendszert építettünk be alá. 
Szeptemberben átadtunk egy 260 négyzetméteres könnyűszerkezetes iskolaépületet. Mint tudják 
kinőttük az iskolánkat, olyan szinten megemelkedett az alsó tagozatos gyermekek létszáma, hogy 
szükség volt egy újabb iskolabővítésre. Ez egy három tantermes épület, amit már birtokba vettek a 
gyerekek, és reméljük, hogy mostanában már nem kell iskolabővítéssel foglalkoznunk. 
Októberben megtörtént a körforgalom átadása, amit már évek óta vártunk, azóta is történt egy-két olyan 
dolog felszerelése, amely a biztonságot talán a legjobban megteremtette abban a kereszteződésben. Azt 
hiszem, hogy amíg ez a körforgalom nem létezett, sokkal több baleset volt, mint az azóta eltelt 
időszakban. Magam részéről csak pozitívan tudom megítélni ennek a körforgalomnak a megépítését. 
Novemberben szintén átadtunk egy könnyű szerkezetes új épületet, a Városgazdálkodási Kft. épületét. 
Mint tudjuk a Vörösmarty utca elején ez már egy nagyon méltatlan telephely volt. Sem a 
munkafeltételek, sem pedig a tárolási feltételek nem voltak adottak, hogy ez a Kft. korszerűen és 
hatékonyan dolgozhasson. Ez az épület most ennek megteremti a lehetőségét. Novemberben adták át, és 
azóta folyamatosan rendezik az épület környékét és parkosítják. 
Vannak olyan beruházások is, amelyeket nem mi kezdeményeztünk, és nem mi végzünk. Ilyen például a 
MÁV állomás környékén a P+R, B+R parkolók kialakítása, ahol szintén térfigyelő kamerákat helyezett 
el a MÁV. A parkosítás, a fák ültetése, a buszöblök kialakítása és az egész építkezés a MÁV költségére 
történt, amit mi nagy örömmel vettünk. 
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Megtörtént a Hóvirág utca ivóvízhálózatának felújítása is, ezt a DPMV Zrt. végezte. Elkezdtük a 
szennyvíztelep felújításának előkészítő munkálatait. Elindult a tavalyi évben a „dunavarsányi 
szennyvíztisztító telep technológiájának korszerűsítése” elnevezésű KEOP pályázat, amit már 
megemlítettem az elején. Ennek az első szakasza most lezárult, és most pénteken lesz a záró 
rendezvény. Várjuk, hogy kiírják a pályázatot és olyan tartalommal rendelkezzen, amely feltételek 
mellett ez a beruházás tovább folytatódhat. 
Kulturális események sora volt az előző évben, erre is nagyon sok pénzt áldozott az önkormányzat. A 
Városnapoktól kezdve a Váci Egyházmegye katolikus találkozóján keresztül a Szüreti felvonulásig, 
vagy a várossá válásunk 10. évfordulójára rendezett ünnepségig voltak nagyszerű kulturális 
rendezvényeink. A civil szervezeteinket, sportszervezeteinket és alapítványainkat ugyanúgy támogattuk, 
mint az előző évek során. Szociális kiadásainkra több mint 21 millió forintot költöttünk el saját 
költségvetésből. Múlt évben állami kiegészítéseket is kaptunk, ez sajnos az idén már nem így lesz, de 
erről majd később szintén fogok szólni. 
A tavalyi év végén az Államtól 400 millió forint vissza nem térítendő támogatást kaptunk, Dunavarsány 
feladatainak biztonságos finanszírozása érdekében jött a számlánkra ez a pénz. A számlánkon még 
mindig itt van ez az összeg, mert azt a bizonyos szerződést várjuk vissza, amiről már szóltam, amit kb. 3 
hete írtam alá a Belügyminisztériumban. Ezzel kapcsolatban annyit szeretnék megosztani Önökkel, 
hogy ez a pénz nem véletlenül került ide Dunavarsányba, mert nekünk van egy olyan adósságunk, amit 
az állam nem konszolidált. Emiatt próbáltunk levelezésekkel segítségért fordulni mind a 
miniszterelnökhöz, mind pedig a belügyminiszterhez, hogy a szennyvízteleppel kapcsolatos megszűnt 
koncessziós szerződésben keletkezett adósságunkat, ami több mint 200 millió forint, valamilyen szinten 
próbálja konszolidálni az Állam. Amikor ez a koncessziós szerződés megköttetett, ebben a formában ez 
egy jó konstrukciónak tűnt. Aztán az idő bebizonyította, hogy mégsem ebben a formában fog tovább 
működni ez a szennyvíztársulás, tehát ez a koncesszió megszűnt. Ennek megszűnésével az a 6 település, 
amelyik benne volt a koncesszióban, olyan adósságállományt kell, hogy visszafizessen, amelyet 
önerőből egyikünk sem tud visszafizetni. Ezek az összegek majdnem minden önkormányzatnál 100 
milliós, vagy közel 100 milliós nagyságrendű tételekre rúgnak. Ehhez kértünk mi segítséget, és úgy is 
vettük, hogy ez az összeg azért jött a számlánkra, hogy a koncessziós szerződés megszűnésével 
keletkező adósságot kifizessük, mind a 6 település részére. Tehát ez a pénz a Társulás számlájára fog 
átkerülni, és onnan pedig a koncesszor felé. Illetve ebben egy település már nincs benne, mert Áporka 
pert kezdeményezett, tehát ő kimarad ebből a pénzből. Tehát 5 település fogja ezt a 400 milliót 
felosztani tulajdonarányosan, illetve adjuk oda az önkormányzatoknak, mert ez a mi pénzünk, és 
rendezzük az ő adósságukat is ezekkel az összegekkel. Ezt az összeget természetesen mi is 
felhasználhatnánk, de mivel arra kértük a támogatást, és úgy gondoljuk, hogy arra is érkezett, hogy a 
településeket megsegítsük ezzel, ezt mindenféleképpen erre kell, hogy fordítsuk. 
A 2015. évi költségvetésünket elfogadta a Képviselő-testület februárban. Örömmel mondhatom, hogy az 
év végén 350 millió forint lekötött betétje volt az önkormányzatnak, tehát nem egy nullás, vagy 
mínuszos költségvetéssel indultunk az év elején. 
Az előző évben elkezdtük az új polgármesteri hivatal tervezését, kivitelezését, és már az építkezés elején 
vagyunk. Ennek az évnek a legnagyobb beruházása a polgármesteri hivatal épületének felépítése lesz.  
Annak a teljes berendezése, a Hivatal átköltözése. Ez járulékos költségekkel összesen kb. 500 millió 
forintba fog kerülni. Ez olyan óriási összeg, hogy nem emlékszem, hogy az utóbbi években fordítottunk-
e ennyi pénzt egy beruházásra, de mint említettem megvan rá a bevételünk, és az idén tervezett 
adóbevételeink is biztosítottnak látszanak. Ha ezeket az önkormányzat meg fogja kapni a tervezett 
ütemezés szerint, akkor minden további nélkül ki fogjuk tudni fizetni az új hivatal épületét. 
Vannak olyan tervek is, amelyek tavaly nem valósultak meg, de elengedhetetlen az elkészültük. A 
beruházásokra szánt összeg a költségvetésben 632 millió forint. Buszvárókat is szeretnénk felújítani, 
mivel elég hiányosak, illetve megrongáltak a mostani buszvárók. Erre 28 millió forintot terveztünk be. 
Ez egy maximum szám, majd meglátjuk, hogy mennyi új buszvárót lesz lehetőségünk megcsinálni.  
Annyi útfelületet és járdafelületet nem terveztünk felújítani, mint tavaly, mert tavaly az erre szánt 
összeg 130 millió forint volt. Járdát szeretnénk még felújítani a Halász Lajosné utca egyik oldalán, 
illetve a Habitat utcában az Egészségháztól egészen a Taksony-Varsány közötti útig. Tehát a Vasút sori 
felújított járdaszakasz összekötődne az újabb szakasszal, és biztonságosan körbe lehetne járni 
babakocsival egészen az Egészségházig. 33 millió forintot terveztünk be erre az évre járdafelújításra. 
Utak felújítását terveztük a Hóvirág, a Tölgyfa, Diófa, az Epres és a Völgy utcában. Előzetes becslések 
szerint ez kb. 52 millió forintba fog kerülni. 
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A tavalyi évben elmaradt a kisvarsányi óvodában az udvar rendbetétele, illetve 2 éve, amikor különböző 
játékokat telepítettünk az óvoda udvarára, akkor a játékok alatt a felület kialakítására nem jutott már 
pénz. Viszont ezt az idén mindenféleképpen megvalósítjuk, mert szükség van arra, hogy a gyerekek 
kulturált körülmények között tudjanak játszani. A kisvarsányi óvodában is megcsináltatjuk az udvar 
burkolását, egy nagy részen műfüves borítás lesz, egy kisebb részen pedig gyepszőnyeg. A 
nagyvarsányi óvodában a kerítést is fel kell újítani, az is egy régi hiányosságunk, és ezekre a 
munkálatokra összesen 18 millió forintot tervezett be a Képviselő-testület. 
 A játszóterekre is minden évben szeretnénk költeni. Két évvel ezelőtt volt egy nagy felújítás, azóta 
ezeket a játszótereket próbáljuk szinten tartani. Az időközben elhasználódott játékokat kell felújítani, 
vagy kicserélni, illetve vannak olyan játszóterek, amelyek köré kerítést kell építeni. Mert egyrészt olyan 
emberek vannak, akik nem gyermekkorban vannak már, és kutyáknak sem kéne ezekre a helyekre 
bemenniük, és főleg azért, hogy a gyerekek se fussanak ki a közelben lévő utakra. Régi adósságunk a 
benzinkút mögötti játszótér a Bokréta utcában, ami évek óta nem került felújításra, valahogy az mindig 
kimaradt, ezért azt is szeretnénk az idén felújítani. Ezekre a munkálatokra a testület 11 millió forintot 
tervezett be. Az iskolaudvar vízelvezetése is hosszú évek óta probléma, ezt ebben az évben szeretnénk 
megoldani. Bízunk benne, hogy egy régebben elindított energetikai pályázatot is sikerül megnyerni, 
amivel a három iskolaépületnek a fűtéskorszerűsítését, tetőszigetelését, nyílászárócseréjét sikerül 
megoldani. Ezzel egy időben, egy körben a vízelvezetés is megtörténhetne az általános iskola udvarán. 
Mint ahogy már említettem a térfigyelő kamerarendszerhez minden évben igyekszünk 1-2 kamerát 
hozzácsatlakoztatni. Az idén két kamera van betervezve, egy-egy kamera ára nem kevés, milliós tételre 
rúg. Az egyik kamera mindenféleképpen a Forrás lakóparkhoz fog kerülni, mert igény van rá az ottani 
lakóknál. Ők úgy érzik, hogy el vannak hanyagolva, amit én nem mondanék, mert minden évben 
próbálunk ott is valami beruházást megvalósítani. Azt mondják, hogy ők jobban ki vannak téve a 
bűnözésnek. Nem tudom, számomra nem bizonyítható, de mondják, ezért mi megpróbálunk ezen 
segíteni a térfigyelő kamera telepítésével. 
Ingatlanvásárlást is tervez az önkormányzat. Ha lesz szabad pénzünk, amit be tudunk ingatlanvásárlásra 
tenni, akkor ezt minden évben szeretnénk megtenni. A tavalyi évben például jött egy olyan lehetőség, 
hogy az új iskola melletti majdnem összedőlni készülő épületet felajánlották a tulajdonosok megvételre, 
de nem volt betervezve előirányzat rá. Rendben van, hogy át tud csoportosítani a Képviselő-testület erre 
pénzt, viszont a jövőre nézve már előre gondolva terveztünk be ingatlanvásárlásra összeget, mert 
volnának terveink akár épület, akár terület megvásárlására, amit a következő években hasznosíthatnánk 
különböző célokra. Akár idősek otthonára, akár kiadható szolgálati lakásra. Ingatlanvásárlásra 25 millió 
forintot tervezett a Képviselő-testület erre az évre. 
A polgármesteri hivatal építésével együtt tervezzük még a Kossuth Lajos utca vízelvezetését is 
megoldani, illetve a Hivatal előtti út megemelése is megtörténik. 
A költségvetés a beruházásokon, fejlesztéseken kívül nagyon sok olyan dolgot tartalmaz, amelyek az 
önkormányzat kötelező feladatai, amelyeket mindenféleképpen terveznünk kell és el kell végeznünk. 
Dunavarsány városa nem nagyon kap állami finanszírozást már jó pár éve, mert az adóerőképességünk 
magas, ezáltal nekünk a saját adóbevételeink terhére kell sok mindent megoldanunk, például a kötelező 
feladatainkat is. Ilyen például a Volánbusz működtetése, a közutak üzemeltetése, vagy a zöldfelület-
kezelés, közvilágítás, egészségügyi ellátások, orvosi ügyelet. Ezek mind olyan feladatok, amelyekre 
több mint 200 millió forintot kell, hogy betervezzen a Képviselő-testület. 
A pénzbeli és természetbeni szociális ellátások törvényi változása okán március 1-jétől gyökeresen 
megváltozott ezeknek a juttatásoknak az adhatósága. Az ellátások az Államtól az önkormányzatok 
feladatmegosztásába kerültek át. A mi esetünkben főleg a mi költségvetésünket terhelik, tehát az 
Államtól nem nagyon kapunk ezekre semmiféle finanszírozást. Támogatást azoknak a településeknek 
fognak adni, ahol nem tudják az önkormányzatok a kötelező szociális jellegű ellátásokat saját erőből 
biztosítani. A szociális rendeletünket teljesen át kellett alakítani, a Képviselő-testületünk ezt nem régen 
fogadta el. Bizonyos ellátások átkerültek a járási hivatalhoz, illetve ami itt maradt, és amiket 
beépítettünk a szociális rendeletünkbe, ezek az ellátások nem kötelezően adandóak. Tehát, ha ezeket 
pénz hiányában nem vállalja az önkormányzat, akkor akár a méltányossági ápolási díj, vagy a 
gyógyszertámogatás, illetve közgyógyellátás – amit már nem így hívunk – vagy az önkormányzati 
segélyek odaítélésétől elesnek az emberek. De ez a Képviselő-testület ezeket a juttatásokat továbbra is 
szándékozik adni – sőt emelt is bizonyos támogatási összegeken –, amennyiben a lakos megfelel a 
rendeletünkben előírt követelményeknek. Mi évek óta olyan támogatásokat is adunk a városban 
élőknek, ami máshol nincs. Ilyen például a 70 éven felüliek szennyvízdíj kedvezménye, illetve 
szemétdíj támogatása, illetve évente egyszer, Karácsony előtt egy 5.500,-Ft-os támogatásban is 
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részesülnek. A GYES kiegészítés összegét is emelte a testület, mostantól minden 2 és 3 év közötti 
gyermek után 6.000,-Ft támogatást kaphatnak az édesanyák. Ez a támogatási forma országosan csak 
Dunavarsányban működik. Ezért a szociális kiadásokra az idén jóval többet kell szánnunk, mivel nem 
kapunk mellé állami finanszírozást, így negyvenegynéhány milliós összeg van betervezve erre az évre. 
A rendeletünkben van természetbeni juttatás adására is lehetőség, akár tűzifával is segíthetünk az arra 
rászorulókon. 
Természetesen pénzeszközöket adunk át az intézményeinknek is, ez is a költségvetésünk nagy szeletét 
képezi. Finanszírozzuk az iskoláink épületeinek fenntartását, karbantartását, működtetését. Az általános 
iskolára 101 millió forintot terveztünk be az idén, a zeneiskolára pedig 9 millió forintot. 
A korábbi évekhez hasonlóan továbbra is támogatjuk az egyházakat, alapítványokat, civil szervezeteket, 
sportegyesületeket, sőt kissé megemeltük a támogatási összegeket. A civil szervezetek által beadott 
pályázatokat most fogjuk tavasszal elbírálni. Született erre egy rendeletünk is, amely szerint a civil 
szervezetek kétféle pályázaton indulhatnak. Van egy sporttámogatás, ahol azok a sportszervezetek 
pályázhatnak, amely egyesületek mögött szakszövetségek állnak. A másik féle pályázatra pedig 
változatlanul az összes civil szervezet pályázhat. Mindenki eldöntheti, hogy melyik pályázaton szeretne 
indulni, a két pályázat nem átjárható. A civil- és sportélet támogatása a költségvetés 1,4 %-át teszi ki, 
szerintem ez egy magas arány. 
Röviden ennyi, amit szeretne megvalósítani idén a Képviselő-testület, ezekre a dolgokra szánunk 
pénzeket. Természetesen a rendezvényeinket, ünnepségeinket is szeretnénk továbbra is megtartani 
ugyanúgy, ahogy az előző években, és ezekkel az eseményekkel próbáljuk színesíteni Dunavarsány 
város életét. 
A beszámolóm végén még elmondom, hogy a március 15-ei ünnepség 2 helyszínen zajlik most 
hétvégén. Pénteken 16 órakor Nagyvarsányban lesz egy megemlékezés, vasárnap pedig fél 12-kor itt a 
Művelődési Házban, majd a koszorúzás itt a házfal előtt, illetve kinn a Hősök terén. Bíztatom Önöket, 
hogy jöjjenek el, minél többen vegyenek részt ezeken a rendezvényeken. Köszönöm szépen. 
Még mielőtt átadom a szót Önöknek, szeretném megkérni rendőrkapitány urat, hogy számoljon be az 
előző év rendőrségi ügyeiről, statisztikáiról. 
 
Herczeg Mariann képviselő 1806 órakor megérkezik, a szavazók száma 9 főre emelkedik. 
 
Dr. Öveges Kristóf rendőrkapitány: Köszönöm szépen a lehetőséget. Tisztelettel köszöntök 
mindenkit a Ráckevei Rendőrkapitányság teljes személyi állománya nevében, köszöntöm a 
dunavarsányi érdeklődő állampolgárokat, a Képviselő-testület tagjait és a Polgármesteri Hivatal 
dolgozóit. 
Mi is számot vetettünk, nemrégiben tartottuk a Rendőrkapitányság évértékelését, ahol végigvettük 
azokat a rendőri tevékenységeket, amiket elvégeztünk, és megnéztük, hogy az egyes települések 
biztonsága hogy alakult 2014-ben. Itt nyilván nem kívánom ezt megismételni, inkább csak 
Dunavarsányról szeretnék tájékoztatást adni. 
Első körben a bűnügyi helyzetről szeretnék tájékoztatást adni. Megnéztük, és a bűncselekmények száma 
minden évben kb. 150-200 közötti számot ér el. Úgy vesszük észre, hogy ezek a cselekményszámok 
stagnálnak minden évben, bár egyes kategóriákban növekedés van, másokban csökkenés. Azt sajnos 
nem tudjuk megoldani, hogy minden évben csökkenjen a bűncselekmények száma, hiszen akkor 
eljutnánk a nullához, és a bűnözés ellen még nem találták fel azt az általános érvényű megoldást, ami 
megszüntetné azt. Minden évben törekszünk arra, hogy csökkentsük, kordában tartsuk, és az elkövetett 
cselekményekből szeretnénk minél többet felderíteni. A Ráckevei Kapitányság felderítési mutatója a 
többi kapitányság között előkelő helyet foglal el. Ez a mutató ebben az évben is 40 % fölött van, tehát 
nálunk a bűncselekmények 40 %-a biztosan felderítésre kerül, de ennek az értéknek az eléréséért 
nagyon sokat kell dolgozni. A bűncselekmények több mint 50 %-a vagyon elleni bűncselekmény, azon 
belül is a lopás, és itt Dunavarsányban is a lopások – betöréses lopások, lakásbetörések, gépkocsi 
feltörések, hétvégi ház feltörések, illetve egyéb alkalmi lopások – fordulnak elő legnagyobb számban 
úgy, mint a megyében, és országosan is az ilyen fajta bűncselekményekből van a legtöbb. Ebből saját 
észlelésből és az állampolgárok feljelentése alapján van bőségesen, ez folyamatosan leköti a 
közrendvédelmi és a nyomozói állomány munkáját. Itt a fő probléma az, hogy nem elég az elkövetőket 
megfogni, hanem törekszünk arra is, hogy azokat a tárgyakat, amelyeket eltulajdonítanak, minél 
nagyobb számban vissza tudjuk szerezni, le tudjuk foglalni, és vissza tudjuk adni az állampolgároknak. 
Nehéz ez a munka és embert próbáló. Ettől függetlenül azt gondolom, hogy elvégeztük, amit kell, és jó 
színvonalon tettük ezt. Azt is tudjuk persze, hogy amikor a lakosság szubjektív biztonságérzetéről 
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beszélünk, akkor azoknak az állampolgárok, akikhez betörtek, vagy elszenvedői voltak egy-egy vagyon 
elleni cselekménynek a biztonságérzete sajnos nem túl jó, és évekbe telik, hogy ezt a biztonságérzetet 
valamilyen módon újra a korrekt és elvárt szintre vissza tudjuk hozni. 
A közrendvédelmi tevékenység, az egyenruhás rendőri szolgálat alapvetően két formában valósul meg 
Dunavarsányban. Egyrészt a járőrtevékenységből, másrészt a körzeti megbízottaknak a munkájából. 
Ebből a kettőből tevődik össze a látható rendőri jelenlét. Mindenképpen szeretném elmondani, hogy 
tavalyi évben július 1-jétől nagyon nagy segítséget kaptunk abban a tekintetben, hogy havi plusz 800 
órában tudtuk a rendőrkapitányság területén egy plusz állami forrás segítségével a szolgálatot ellátni. 
Havi 800 órában finanszírozták állami forrásból a rendőrök túlszolgálatát, és ebből itt Dunavarsányban 
is jutott. Ez egy ún. gurulóakciós tevékenység volt. Célja az, hogy az állampolgárok minél többször 
találkozzanak rendőrrel, és a rendőri intézkedések segítsék elő az állampolgárok nyugalmának 
biztosítását. Ezt a tevékenységet idénre áthúzódva végezzük, tehát ez a keret ebben a hónapban is 
rendelkezésre áll. Bízom abban, hogy azok az állampolgári visszajelzések, amelyek azt igazolják, hogy 
egyre több a cselekvő, intézkedő rendőr az utakon – sok helyen már gyalogos rendőrt is lehet látni – ez 
egy pozitív dolog. Volt egy nagy rendezvényünk is itt Dunavarsányban – amint említette polgármester 
asszony az egyházmegyei találkozót –, amit mi nagy rendőri erővel biztosítottunk, a nagy állampolgári 
érdeklődés miatt. Úgy gondolom, ezt sikeresen végeztük. 
A közlekedésrendészeti szolgálati ág is tevékenykedik itt Dunavarsányban. Különösebb negatívumot a 
baleseti helyzet elemzése során nem találtunk. A körforgalom megépülése mindenképpen üdvözítő, 
hozzátéve azt, hogy a körforgalom már a Szigetszentmiklósi Kapitányság területén található. Ezért, 
amikor ott tevékenykedtem, akkor láttam, hogy az a kereszteződés mennyi halálos baleset okozója volt, 
és úgy gondolom, hogy sok ember élete meg lesz mentve a körforgalom által. Ettől függetlenül a 
baleseti okok hosszú éveken keresztül nem nagyon változnak. Dunavarsányban is alapvetően 3 baleseti 
ok van. Az egyik a sebesség nem helyes megválasztása, tehát a gyorshajtás. Éppen tegnap mondták a 
kollégák, hogy nemrégiben olyat is észleltek, hogy a Vasút soron valaki 100 km/órát meghaladó 
sebességgel közlekedett. Amíg az állampolgári magatartás nagyon messze van a jogkövetéstől, addig 
kénytelenek vagyunk végezni ezt a tevékenységet, aminek a célja természetesen nem a pénzbehajtás, 
hanem az állampolgároknak a védelme. Mert aki ilyen sebességgel közlekedik, az képtelen egy adott 
szituációban féktávolságon belül észlelni, és elhárítani a baleseti veszélyt, és ezzel nem csak a maga, 
hanem mások testi épségét, illetve életét is veszélyezteti. Másik baleseti ok az elsőbbség nem megadása, 
a harmadik pedig a kanyarodási szabályok nem megfelelő alkalmazása. 
Dunavarsányban a legnagyobb előrelépés talán az, hogy 2013. február 1-jétől egy saját rendőrőrssel 
büszkélkedhet a város, aminek a komplett ideköltözése 2013. decemberben történt meg. 2014 volt az 
első olyan év, amikor a dunavarsányi őrs már az új épületben rendelkezésre állt. Az őrs működésének 
tapasztalatait folyamatosan értékeljük. A saját észleléseink és az állampolgári visszajelzések alapján úgy 
gondoljuk, hogy mindenképpen jó döntés volt ennek az őrsnek a létrehozása. Egy olyan űrt tudott 
betölteni, ami hosszú évek óta jelentkezett itt az állampolgárok szemszögéből, mivel a Dunavarsányon 
élő állampolgárok nagyon nehezen tudtak rendőrkapitánysági tevékenységgel kapcsolatba kerülni. A 
feljelentéseiket nem tudták könnyen megtenni, ügyes-bajos dolgaikkal nem tudtak a rendőrséghez 
fordulni, tekintettel arra, hogy mind a ráckevei, mind pedig a szigetszentmiklósi rendőrkapitányság 
tömegközlekedéssel igen bonyolultan közelíthető meg. A lakosság igénye az volt, hogy a rendőri 
munkát mindenképpen tegyük itt a városban is hozzáférhetővé. Igazolja ezt az is, hogy vannak olyan 
napok, amikor a dunavarsányi őrs ügyfélforgalma meghaladja a ráckeveiét. Úgy gondoljuk, hogy ez is 
bizonyítja, hogy van itt erre az őrsre szükség. Az őrs állományát meg is erősítettük egy kolléganővel az 
év második felében, akinek az a feladata, hogy munkanapokon és munkaidőben folyamatosan fogadja 
az állampolgárok bejelentéseit. A rendőri jelenlét alapvetően az utcán történik, nem tudunk 
folyamatosan rendőröket az őrsön ültetni, de így megoldást nyert az a probléma, hogy az őrs 
folyamatosan nyitva legyen, a rendőrök elérhetőek legyenek, és az állampolgárok megkapják a 
szükséges felvilágosítást. 
Végül üdvözöljük a térfigyelő kamerapályázaton való indulást, és nagyon örülünk, hogy sikerült nyerni. 
Biztos vagyok abban, hogy ez nagyban elő fogja segíteni a város közbiztonságát, és rengeteg 
bűncselekményt meg tudunk előzni, illetve a kamerafelvételek alapján a felderítés is sokkal 
eredményesebb lesz. Tárgyalásban vagyunk a kamerarendszer élőerős figyelését illetően is az 
önkormányzattal, már gyakorlatilag megállapodás közeli állapotban vagyunk. Ezáltal nem csak 
utólagosan tudjuk ezeket a kamerákat majd hasznosítani, és a képeket megnézve, ha már megtörtént egy 
bűncselekmény, akkor elindulni, hanem lehetőség nyílik arra, hogy az adott bűncselekményt rögtön 
észleljük, megszakítsuk, és az elkövetőket elfogjuk és elszámoltassuk. Tehát ehhez a térfigyelő 
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kamerarendszerhez kapcsolni akarunk egy rendőri szolgálatot, ami pontosan arra lesz alkalmas, hogy ha 
észlelünk valahol bűncselekményt, akkor rögtön tudjon indulni rendőr a helyszínre, és intézkedjen, 
hiszen a kamerának igazából ebben van a visszatartó ereje. Ez ahhoz fog majd vezetni, hogy ezeken a 
területeken a bűncselekményszám csökkenni fog, mert a lebukás veszélye meg fog sokszorozódni. 
Úgy gondolom, hogy itt Dunavarsányban nagyon jó kapcsolatot alakítottunk ki mind az 
önkormányzattal, mind a társszervekkel, gondolok itt elsősorban a polgárőrségre. Nekik is köszönöm 
ezúton a tevékenységüket. Aki itt a közbiztonság tekintetében a városban érdekelt, az együtt dolgozik a 
közös célok érdekében. Úgy gondolom, hogy a közbiztonsági helyzet itt Dunavarsányban szilárd, de 
ahogy máshol is el szoktam mondani, e mögött rengeteg munka van. Ez magától és azok nélkül az 
erőfeszítések nélkül, amit mind a rendőrök, mind a polgárőrök, mind az önkormányzat letesz az asztalra, 
nem lenne, nélkülük ezeket az eredményeket nem tudtuk volna elérni. Úgyhogy mindenkinek 
köszönöm, aki ebben a fáradozásban velünk együtt dolgozott. Ha bármilyen kérdés van a rendőrség 
tevékenységét illetően, akkor természetesen állok rendelkezésre. Köszönöm szépen. 
 
Gergőné Varga Tünde polgármester: Köszönöm szépen Kapitány úrnak a mindenre kiterjedő 
beszámolóját. Azt én is elmondhatom, hogy tényleg jó a kapcsolat a Ráckevei Rendőrkapitánysággal, 
illetve az őrssel is. Bármilyen igényünk, kérésünk van, azt általában tudják teljesíteni. Valóban 
tárgyalásban állunk az ügyben, hogy több rendőri jelenlét legyen, illetve a térfigyelő kamerarendszer 
élőerős figyelésére. Reméljük, hogy ezekben a kérdésekben is meg tudunk egyezni, hogy ez tovább 
javítsa a közbiztonságot és a Rendőrség munkáját itt Dunavarsányban. 
Átadnám a szót Önöknek, és szeretnék megkérni mindenkit, hogy a nevét mondja el, hogy a 
jegyzőkönyvvezető rögzíthesse, illetve hogy elsőként azok jelentkezzenek, akik Rendőrkapitány úrhoz 
szeretnének kérdéssel fordulni, hogy utána őt elengedhessük, mert még más településekre is mennie kell 
hasonló meghallgatásra. 
 
Kántor Sztella Nóra dunavarsányi lakos: Tisztelettel köszöntök mindenkit, én egy helyi lakos 
vagyok. 4 témában szerettem volna szólni, illetve kérdezni, de akkor először a rendőrséggel kapcsolatos 
témában szólnék. Kapitány úr beszélt arról, hogy a bűncselekmények jelentős része, több mint fele 
vagyon elleni bűncselekmény, és kitért arra, hogy teljesen még nem tudjuk, hogy hogyan lehetne ezt 
leszorítani. Ugyanakkor sejthető – illetve vannak konkrét tanulmányok erre – társadalmi szempontból 
vizsgálva, hogy ha egy ember biztonságban tudja saját maga és családja megélhetését hosszú távon, és 
ha érzi, hogy ez rendben van – gondolok arra, hogy van napi betevője és fedél van a feje felett – akkor 
elvileg megszűnik a motivációja arra, hogy kimenjen az utcára, és elvegye valaki másét. Nyilván, ha 
valaki ennél többet akar, és ezért megy el lopni, az már a neurózisnak egy fajtája, de ennek alacsonyabb 
az előfordulása a társadalomban. Ezért alapvetően úgy gondolom, hogy ha az embereknek biztosítjuk a 
megélhetést akár a közmunkaprogramban, vagy ha nincs mindenkinek munka, akkor akár valamifajta 
gyors segély formájában, és ha érzik az emberek, hogy ez így lesz jövőre és azután is, ez nagyon 
kedvezően hat a bűnözési statisztikára. Ez például jól látható az egyenlő és jóléti társadalmak 
mutatóiban, mint például Norvégiában, ahol bezárnak börtönöket, mert nincs rájuk szükség, mert az 
emberek biztonságban érzik az anyagi helyzetüket. 
A második téma a hulladékgazdálkodással kapcsolatos. A XXI. század szellemében, a fenntarthatóság 
érdekében az újrahasznosítást elővéve szeretném javasolni, illetve kérni az önkormányzatot, hogy ha 
van rá lehetőség, akkor Nagyvarsányban legalább egy hulladékszigetet létesítsen. Ugyanis van részleges 
gondoskodás az újrahasznosításról, csak nálunk például a Duna-parton ez kimerül abban, hogy elviszik 
az üveget, illetve elviszik a PET-palackot az összes műanyag közül, ami a műanyagoknak kb. 1 %-át 
jelenti, vagy annyit se. Ugyanakkor, ha az ember vásárlás közben beesik a Sparba, akkor látja, hogy ott 
műanyagot, fémet és mindent lehet szelektíven gyűjteni, és ha az ember kimossa, akkor ott szépen 
megszabadulhat minden hulladéktól. És mióta ezt csináljuk, és összekötjük azzal, hogy komposztálunk 
is, egy hónapban esetleg egyszer telik meg a szemetes kukánk. De például több kilónyi fémhulladék 
keletkezik csak azzal, hogy van egy macskánk. Ez több tonnányi fémhulladékot jelentene, ha az egész 
város szelektíven gyűjtené a fémet. 
A vízgazdálkodással kapcsolatban említette polgármester asszony, hogy gond van a belvízzel. Nem 
tudom, és nem is értek hozzá konkrétan, hogy ezt hogyan szokták orvosolni, vagy milyen tervük van rá. 
Én annak idején, olyan helyen nőttem fel, ahol volt mezőgazdaság és kijártam a földekre, és ott láttam 
például egy víztározót, és erről támadt egy ötletem. Talán lehetne részben orvosolni ezt a problémát, 
hogy a Kisvarsány-Nagyvarsány közötti termőterületek mellett lefúrni egy kutat, melléépíteni egy 
egyszerű vastagfóliával kibélelt víztározót, és folyamatosan szivattyúzni belvíz idején a vizet a tóba, és 
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mikor szárazabb időszak van, akkor a felgyülemlett vizet vissza lehetne locsolni a földekre. Így két 
legyet üthetnénk egy csapásra. 
A vízgazdálkodással kapcsolatban még annyit, hogy úgy tudom, hogy ugyanaz a vállalat foglalkozik 
Dunavarsánynak és Dunaharasztinak a vízellátásával is, és ez az érdekes, hogy nálunk van alapdíj, 
Dunaharasztiban nincs alapdíj. Nem tudom ennek az okát, ezt biztos a vállalat tudja, vagy Önök tudják. 
Ugyanaz a vállalat, ugyanaz a térség, a szolgáltatásban nem látok olyan nagy különbséget, és kérdezem, 
hogy miért van ez? Erre szeretnék választ kapni, akár itt most, akár levélben. Nem tudom, hogy lehetne 
elérni, hogy ez a vállalat az árakat egységesítse egy térségen belül. 
A következő téma a vízrendszerrel kapcsolatos. Én már beszéltem erről korábban egy fővárosi illetékes 
kollégával. Ha az ember megpróbálja kétkörösre kiépíteni a vízhálózatát, akkor meg tudja oldani, hogy 
legalább a WC-jét ne ivóvízzel kelljen leöblítenie. Ez nem tudom, hogy itt mennyire megvalósítható, 
vagy mennyire nem, hiszen tudjuk, hogy milyen gondok vannak világszerte a vízzel, és talán érdemes 
erről előre gondolkodni, és megtenni a szükséges beruházásokat. 
Visszatérve pedig az első témához, ami a bűnözés volt, akkor valamilyen szinten van szegénység is 
Dunavarsányban, illetve említette polgármester asszony, hogy természetben is igyekeznek segíteni a 
rászorulóknak. Talán egy jó javaslat lehetne, hogy közmunkaprogrammal az esetleg nem használt 
földterületeket meg lehetne művelni, és az így keletkezett terményeket iskoláknak, vagy akár időseknek, 
rászorulóknak oda lehetne adni. De előremutat még akár az a kezdeményezés is, amiről lehet olvasni 
cikkeket, hogy olyan farmokat létrehozni, ahol egyszerre lehetne egy hal- és egy krillgazdálkodás is, 
valami növényi gazdálkodás, ami tizedannyi energiát használ, mint egy hagyományos mezőgazdaság. 
Nyilván olajat se, mert nem traktor megy, hanem emberek szedik. Szóval sokkal gazdaságosabb és 
ugyanazt megteremti. Nem kell hozzá annyi víz, nem kell hozzá annyi műtrágya, mivel a halak 
maradékát dolgozzák fel és azzal dúsítják a vizet, amit a növény kap, ez gyakorlatilag egy örökre tartó 
rendszer, és ami energiára szüksége van, azt megkapja a napból. Köszönöm a figyelmüket. 
 
Gergőné Varga Tünde polgármester: A rendőrségi munkára, illetve a bűnmegelőzésre, amit 
elmondott az inkább egy vélemény, vagy egy tapasztalat más országból kiindulva. Illetve az, hogy 
amennyiben gazdagok lennének az emberek, akkor nem folyamodnának bűncselekmények 
elkövetéséhez, de én azért azt mondom, hogy létezik gazdagok körében is bűncselekmény. Ebben persze 
van valami, és szoktuk is megtapasztalni, hogy leginkább a vagyon elleni bűncselekmények száma 
nagyobb ünnepek előtt, illetve a téli időszakban, amikor akár a falopások is megszaporodnak. 
Segélyekkel persze próbálunk segíteni az embereken, de azt nem tudom kimondani, hogy 
Dunavarsányon szegény emberek laknak. Biztos vannak családok, akik nem olyan körülmények között, 
nem olyan anyagi szinten élnek, mint akár egy kicsivel jobb módú szomszédjaik, de konkrétan azt, hogy 
szegénység van, ezt azért nem tudjuk itt Dunavarsányban elmondani. Ezzel függ össze az is, hogy 
persze van nálunk is munkanélküliség, de a munkanélküliségi ráta alacsony, és nem olyan nagymértékű, 
nem olyan százalékban jelenik meg, mint az ország periférikus területein. Itt Dunavarsányon Pest 
közelsége révén és az Ipari parkunk révén a munkanélküliség nem nagy százalékban van jelen. 
A földek megmunkálásával kapcsolatban: ez a közmunkaprogram nagyon szép, de erre megvannak a 
megszabott lehetőségek. Például megszabják, hogy egyes önkormányzatok hány főre igényelhetnek a 
közmunkaprogramban állami támogatást. Mivel itt nem akkora a munkanélküliség, ezért sokkal 
kevesebb közmunkást tudunk foglalkoztatni. Persze, ha valaki igényelt bérpótló juttatást, ami havonta 
22.800,-Ft, és annak az volt a feltétele, hogy hozzájusson ehhez, hogy egy hónapot közmunkában 
eltöltsön, akkor ezt számára próbáljuk biztosítani. Nem egyszerű, mert persze mindenhol azt mondják, 
hogy egy városban mindenhol van munka, vagy takarítani való, vagy kertek, parkok takarítása, 
avarösszeszedés, söprögetés, stb., csak mi erre nagyon sok pénzt költünk, mert a Városgazdálkodási 
Kft-énk elvégez gyakorlatilag minden ilyen munkát. Ők is alkalmaznak egyébként közmunkásokat, kb. 
10 fő le van jelentve erre az évre. Nálunk ez nem érint túl sok főt, mint mondjuk, ha már lejjebb 
megyünk 20-25 km-rel, vannak olyan falvak, ahol korlátlan számban foglalkoztatnak munkanélkülieket, 
mert nincs más munkalehetőség. Van olyan település, ahol az ott élők 80 %-ának nincs munkája, és 
sokkal több közmunka-lehetőségük van, és mindent önerőből oldanak meg, mert ott nem tudnak 
települést takarítani, vagy olyan munkálatokat ellátni, amiket mi megoldunk a Kft-n keresztül. 2 évvel 
ezelőtt volt egy nagy közmunkaprogram, ahol a szennyvíztisztító mögött lévő öntözőerdő terület 
kitisztítását céloztuk meg, és ott közel 50 embert tudtunk foglalkoztatni, és magasabb összegért, mint az 
a 22.800,-Ft. Az volt a tapasztalat, hogy egyesek 1, vagy 2 napot tudtak ledolgozni egyhuzamban, és 
utána be sem mentek. Elmentek betegállományba, vagy a munkavégzés közben elszállingóztak, mert a 
legtöbb ember már hosszú évek óta kiesett a mindennapi munkából, és nem is akar, vagy nem is képes 
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visszakerülni oda. Tehát gyakorlatilag napi 8 órát egyhuzamban képtelen kötöttségek között, munkával 
eltölteni. Nem egyszerű ezeket az embereket visszaterelni a dolgos hétköznapokba, és sajnos így már 
két generáció felnőtt. De természetesen megpróbálunk mi is mindent megtenni, és ha van lehetőség, 
akkor javasolni, hogy felvegyék. Vannak olyan emberek is, akik ennek a programnak a keretében 
képzésben vettek részt, és most foglalkoztatja a Kft. őket. Jelenleg 7 fő közmunkás dolgozik nálunk, 
ilyen-olyan területeken, kézbesítőként, stb. Azt is elmondhatom büszkén, hogy van olyan 
közmunkaprogramban részt vevő hölgy, vagy úr, aki több éven keresztül közmunkásként dolgozott 
nálunk, és ha jól dolgozik, és olyan helyzet áll elő, hogy egy állandó állás, egy munkahely megüresedik, 
akkor ő az első, akit javasolunk a státusz betöltésére. Van ilyen tapasztalatunk szerencsére, és vannak 
ilyen munkatársaink. Aki bizonyít azzal, hogy dolgozni tud, az nyilván sokkal jobban kap munkát is a 
jövőben. 
Az önkormányzat nagyon sok pénzt fizet a hulladékszállító cégnek a szelektív hulladék begyűjtéséért és 
elszállításáért. Nem terheljük rá a lakosra azt az összeget, amiért a szelektív hulladékot elviszik. Az 
sokkal-sokkal több pénzbe kerülne, ha a PET-palackokon kívül egyéb műanyagokat is beledobálnának a 
zsákokba, ezért korlátozzák csak a PET-palackra a műanyagok elszállítását. Van olyan tervük is, hogy 
fémhulladékot is összeszednek, de ez nem jellemző, mert általában a fémhulladékokat nem teszik ki az 
emberek az utcára, hanem azokat elviszik a MÉH-be, vagy összeszedik a fémhulladékgyűjtők. Esetleg a 
Kft-énkkel próbálunk ez ügyben beszélni, ha van olyan jellegű hulladék, amit nem tud elvinni a 
szemétszállító cég, akkor esetleg ők elvihetnék a jövőben, és ha egy bizonyos mennyiség összegyűlik, 
akkor ők továbbszállítják. Most éppen az elektronikus hulladékkal kapcsolatban tárgyalunk velük. 
 
dr. Szilágyi Ákos jegyző: Egy kiegészítést tennék polgármester asszony válaszához. A 
hulladékgazdálkodási jogszabályok változtak a közelmúltban. Folyamatos tárgyalásban vagyunk a 
hulladékszállító céggel, rendeletmódosítást kell rövid időn belül behoznunk a Képviselő-testület elé, 
ami a fémhulladékok szelektív gyűjtését is érinti. Vélhetően jogszabályi szinten meg fog jelenni a 
fémhulladékok elszállításának szabályozása is. A szolgáltatónak ez nem hiszem, hogy olyan sok munkát 
fog adni, ahogy polgármester asszony is említette, a fémhulladékokat el fogják szállítani, tehát nyitott 
kapukat tetszett döngetni, mert ezek megoldás alatt állnak. 
A víz- és csatornadíjak vonatkozásában a jogszabályi háttér kb. másfél évvel ezelőtt változott 
jelentősen. Ez a jogi változás eredményezte, hogy a koncessziós részvénytársaság, amely ennek a 
feladatnak az ellátására volt hivatott, és 6 település közigazgatási területére kiterjedő hatállyal végezte 
ezt a szolgáltatást, a további működését már nem tudta vállalni. Emiatt kellett elszámolni a koncessziós 
Rt. jogosultjaival. Ennek a koncessziós elszámolásnak volt a megegyezést követően durván 650 milliós 
költségvonzata, amely 6 településre oszlott le, és vélelmezhetően erre kaptuk az állami forrásból azt a 
400 milliós összeget, amelynek felhasználásáról polgármester asszony a beszámolójában szót ejtett. 
Tehát ez eredményezte a koncesszió megszűnését, és ez volt az az ok, ami befagyasztotta az 
önkormányzati díjmegállapítás lehetőségét. Az önkormányzatoknak az árhatósági jogköre szűnt meg 
ebben a vonatkozásban, és egy olyan moratórium lépett életbe, hogy azoknak a rendeleteknek, és 
díjmegállapításoknak a hatálya áll még a mai napig is fenn, ami a jogszabályváltozás előtt volt 
érvényben mindaddig, amíg az Energiahivatal az ár megállapítási jogkörét nem kezdi el gyakorolni. 
Ennek volt egy időbeni határa, elméletileg 2015. január 1-jétől már az Energiahivatalnak kellett volna az 
új hatósági árakat megállapítani, de ezt nem tette meg. Ha az információim nem csalnak, akkor ezt fél 
évvel kitolták, tehát vélhetően 2015. második felében az Energiahivatal új hatósági árakat fog 
megállapítani. Nem tudjuk, hogy fog változni a díjszabás. Ebből adódik a különbözőség, hogy a 
Dunaharaszti önkormányzat rendelete más alapokon nyugodhatott, és másképpen állapították meg a 
díjakat. Nálunk a díjmegállapítás alapdíjjal is számolt, és a fogyasztás utáni köbméterdíjak is 
megjelentek. Nem csak ebben a térségben különböznek ez ok miatt a díjak, hanem ez jellemző az egész 
országban, hogy a különböző települések díjai között különbség van. Hogy az Energiahivatal hogyan 
fogja tudni ezt a hihetetlen sokrétűséget és változatosságot lekezelni, és lekövetni az áraival, nem 
tudjuk. 
Nálunk egy kiépített szennyvízcsatorna hálózat működik, de a szürkevíz felhasználását most sem tiltják 
a jogszabályok. Egyetlen kitétel van, hogy nem lehet összekötni az ivóvízhálózattal, illetőleg egyedi 
mérők alapján – hiszen a szürkevizet a felhasználás után ugyanúgy a csatornába engedik bele – vízdíjat 
ugyan nem kell fizetni utána, ellenben egyedi mérőt kell a csatornához felszerelni. Hiszen az a víz, amit 
nem locsolnak el, és befolyik a csatornába, díjköteles, mivel terheli a csatornahálózatot. Tehát ez létező 
és megoldható műszaki lehetőség. Csak az ivóvízzel nem szabad összekeverni. Nem régen volt mind a 6 
településre kiterjedően egy átfogó ellenőrzés, ami az illegális bekötéseket és átkötéseket ellenőrizte. 
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Egyébként, ha bármilyen konkrét műszaki megoldásra kíváncsiak, a műszaki osztályon szeretettel 
fogadják Önöket, és az egyedi műszaki megoldásokról tudnak véleményt mondani. Vagy, ha ők nem 
tudnak, akkor felvesszük a közvetlen kapcsolatot a vízművekkel, hogy egy adott műszaki struktúra 
működtethető-e a jelenleg hatályos jogi környezetben. 
 
Gergőné Varga Tünde polgármester: Köszönöm. Köszönjük a jótanácsokat a belvízvédelemmel 
kapcsolatban. Nekem is az a magánvéleményem, hogy ha nem is hoznánk létre tárolómedencét, de ha 
legalább az árkok ki lennének takarítva, mint ahogy régen is volt, a földek szélén, már nagy 
eredményeket lehetne elérni. A földek viszont magántulajdonban vannak, tehát a magántulajdont 
kellene védeni a belvíztől a legjobban, de úgy látszik, nem tudják a tulajdonosok maguknak megoldani. 
 
Kántor Sztella Nóra dunavarsányi lakos: Egy üzleti reggeli keretében lehetne erről beszélni a 
gazdákkal. 
 
Gergőné Varga Tünde polgármester: Igen. Sajnos a városon belül egy-egy háznál is jelentkezik a 
belvíz a mélyebben fekvő területeken, de még mindig nem olyan szintű, mint néhány településen a 
környékünkön. Megkérem még egyszer a jelenlévőket, hogy amennyiben rendőrkapitány úrhoz lenne 
kérdésük, akkor azt tegyék fel. 
 
Surányi Tibor képviselő: Egy tiszteletteljes kérésem lenne a rendőrség felé, hogy Dunavarsányban a 
közlekedésrendészeti feladatok terén segítséget szeretnék kérni hétvégenként a nagy bevásárlások 
idejében a parkolókban. Egy személyes jelenléttel, ha segítenék a parkolókat, és a jogkövető 
magatartásra rá tudnák venni őket, az jó lenne. A parkolásnál a második, harmadik sorban megálló, és 
ezzel közlekedési veszélyhelyzetet teremtő autósoknak jelezni, esetleg csak egy kézlendítéssel, hogy 
érezzék, hogy veszélyhelyzetet teremtenek. Főleg szombat délelőtt, mind itt a sorompónál, mind pedig a 
többi üzlet előtt sok baleseti helyzetet látok, és azt hiszem, egy személyes jelenlét már sokat segítene a 
helyzeten. Nem is a büntetésre gondolok, csak arra, hogy kicsit segítsünk az embereknek, mert 
Budapesten, a Körúton biztos, hogy nem állnak így be. Ugyanez a helyzet az iskola környékén a reggeli 
gyermekszállításnál. Volt is baleset az öreg iskolánál. 
 
Dr. Öveges Kristóf rendőrkapitány: Beszéltünk már személyesen polgármester asszonnyal is, főleg az 
iskola környéki problémáról, és ott volt is rendőri beavatkozás. Úgy gondolom, hogy ott sikerült 
valamilyen módon előrelépést elérni. Abszolút nem büntetni mentünk oda sem, hanem az 
állampolgárokat a jogkövető magatartáshoz segíteni. Az iskolánál az a gondunk, hogy a gyerekek nagy 
részét már gépkocsival viszik iskolába, és a szülő legszívesebben az osztályterem ajtajába tenné le a 
gyerekét. Mindenki siet reggel, a gyerek is lassan készül, a szülő az iskolaajtóban gyorsan megáll, és a 
második, meg a harmadik is megáll mögötte, és ebből van a közlekedési probléma. Ezeket a 
jelenléteinket meg fogjuk ismételni, ha megint olyanná válik a helyzet, hogy elharapódzik megint ez a 
magatartás. A szombati napokon pedig majd ráfókuszálunk arra a problémára, amit képviselő úr 
felvetett, és alapvetően figyelmeztetéssel és a forgalom segítésével elejét vesszük ennek a kérdésnek. 
 
Gergőné Varga Tünde polgármester: Köszönöm szépen. Annyit még elmondok, hogy amióta az 
iskola előtt ez az ominózus baleset történt, én beszéltem a polgárőrség vezetőjével, Szűcs Attila úrral, 
hogy esetleg reggel nem tudnának-e besegíteni a kaotikus közlekedési helyzet javításába, és azóta 
minden reggel 3-4 polgárőr segíti a közlekedőket, terelgeti az autókat és a gyerekeket. Ők ezt 
mindenféle ellenszolgáltatás nélkül felvállalták, és én úgy látom, hogy ez működik. 
 
Szűcs Attila polgárőr: Jelzem, hogy nem csak a polgárőrök, hanem a rendőrök is teljesítenek 
szolgálatot az iskola előtt reggelenként. 
 
Surányi Tibor képviselő: Köszönjük szépen a szülők nevében. 
 
Gergőné Varga Tünde polgármester: Én megköszönöm kapitány úrnak a beszámolót, a kérdésekre a 
válaszokat, további jó munkát kívánok neki és az egész rendőrségnek. 
 
Dr. Öveges Kristóf rendőrkapitány 1835 órakor elköszön, és további jó munkát kívánva távozik a 
közmeghallgatásról. 
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Knul Andrea dunavarsányi lakos: Hallottam, hogy a Kossuth Lajos utcában útfelújítások fognak 
történni az új polgármesteri hivatal átadása előtt. Javasolnám, hogy az utca park felőli oldalán egy kicsit 
szélesebb legyen a járda, mert nem fér el egy babakocsi és egy járókelő egymás mellett. Ott a 
virágágyás miatt sokkal szűkebb az úttest a járda mellett. Arról nem is beszélve, hogy eső idején ott 
mindig megáll a víz, és csak békaugrásban lehet haladni, vagy úgy, hogy az ember kimegy az úttestre, 
ha nem akarja a bokáját is bevizezni. Tulajdonképpen a Vankó boltig szűk a járda. 
 
Gergőné Varga Tünde polgármester: A polgármesteri hivatallal szemben lévő útszakasz egész más 
jellegű lesz, mint amilyen most. Ott az út meg lesz emelve, és az autós forgalom le fog lassulni elég 
rendesen, mert majdhogynem egy jó széles fekvőrendőr lesz oda kiépítve. Ennek egyrészt az lesz a 
funkciója, hogy egy kicsit lassítsa a forgalmat, másrészt esztétikai funkciója is van, mert próbálnánk ezt 
a gyönyörű teret valamilyen szinten behozni a Hivatal épületéhez, és annak szerves részévé tenni. 
Szerintem ott a virágokra és bokrokra is jobban oda kell figyelni, hogy ne lógjanak bele a járdába. Erre 
majd a Városgazdálkodási Kft. figyelmét mindenképp fel kell hívni. Szerintem a járda szélesítése itt a 
Kossuth Lajos utcában nem annyira feladatunk. 
 
Knul Andrea dunavarsányi lakos: Csak egy babakocsi és egy gyalogos nem fér el egymás mellett. Az 
egyiknek fel kell lépnie a virágágyásra és úgy tud elhaladni. 
 
Gergőné Varga Tünde polgármester: Felírjuk ezeket a problémákat, aztán a jövőben majd ilyen 
odafigyeléssel kell csinálnunk a járdákat, hogy kellőképpen szélesek legyenek, amennyiben van rá 
lehetőség, mert nyilván az is megszabja a járda szélességét, hogy mellette mennyire széles az út. 
 
Knul Andrea dunavarsányi lakos: Szerintem le lehetne csípni abból a virágágyásból. Még kéne 30-40 
cm, és akkor már el lehetne férni. 
 
Gergőné Varga Tünde polgármester: Jó, megnézzük a virágágyás kérdését.  
 
Kondákor Pál dunavarsányi lakos: Igyekszem rövid lenni, figyelembe véve, hogy a testületnek még 
ma 5 napirendet meg kell tárgyalnia. Tavalyelőtt megjelent egy hirdetés az újságban, hogy a 
Városgazdálkodási Kft. elvállal különböző háztartási szerelő munkákat. Aki ezt kitalálta, annak 
valamiféle városi díjat kellene adni elismerésképpen az ötletért és a megvalósításért.  
Otthon a kerti csapom romlott el, és a Városgazdálkodási Kft. 2 szerelője 2 órán belül kijött hozzám, 
gyorsan, jól és olcsón megjavították, olyan áron, ami más szolgáltatónál több mint kétszeresébe került 
volna. Megemlíteném még, hogy az utcám sarkán lakik egy idős néni, aki már nem tud kijönni a 
házából, és akinek szintén a Városgazdálkodási Kft. emberei nyírják a háza előtt a füvet, szintén nagyon 
baráti áron, 1.000 Ft-ért, és szerintem azért ennyi pénze még neki is van. Ezek nagyon jó dolgok.  
A belvízzel kapcsolatban azt tapasztaltam, hogy az elmúlt 6 évben két alkalommal volt ilyen szintű 
belvíz. Ugyanakkor, ha valaki a Duna-parton lakik, akkor látja, hogy a Soroksári Dunaág szintje – ami 
egyébként egy teljesen szabályozott dolog, mert két zsilip között szabályozzák a szintet – nem lett 
kisebb. Amikor belvíz van, akkor meg kéne keresni a Közép-Duna Völgyi Vízügyi Igazgatóságot, hogy 
szíveskedjenek 10-15 cm-rel lejjebb vinni a vizet. 3 évvel ezelőtt a TSZ-tónál 80 cm-rel jött fel a 
talajvíz, mert az följön, akármit csinálunk, ha nincs elvezetve. És itt a vízszintet a Soroksári Duna-ág 
határozza meg. 
Azt szeretném megköszönni a polgármester asszonynak, hogy először értettem meg – mert már 
harmadszor kérdeztem – hogy miért kell azt a bizonyos koncessziós díjat fizetni. Ha jól értettem azért, 
mert az Állam elrendelte. Az Állam hozott egy olyan szabályt, hogy 45 ezer fő lakosonként kell egy 
ilyen vízmű-szolgáltatónak lennie. Ebből adódik, hogy annak a koncessziós társaságnak az Állam 
lehetetlenné tette a működését. Ezt azért mondom, mert többször felmerült. Tehát nem itt történt a hiba, 
meg nem is hiba történt, hanem az Állam volt kedves egy ilyen jogszabályt hozni. És ehhez csak 400 
millió támogatást adott, a 650 millió helyett. Hát, akkor még tartozik. Tessék mondani nekik. 
Azt szeretném még kérdezni, hogy ugye lehetett hallani különböző médiumokból, hogy itt ez a 
pénzintézet dőlt be, ott az a pénzintézet dőlt össze, mi hol tartjuk a pénzünket? 
 
Gergőné Varga Tünde polgármester: Az OTP-nél. Köszönjük szépen. Kész felüdülés az ilyen 
felszólalás. A Dunavarsányi Városgazdálkodási Kft. vezetője, Ács Sándor igazgató úr sajnos most nem 

12 



tudott eljönni, de biztos, hogy örömmel vette volna a dicsérő szavakat. Bízom benne, hogy ez a 
kezdeményezés a lakosság körében népszerű lesz, és igénybe fogják venni, mert mindenki meg fogja 
tudni fizetni a szolgáltatás árát. 
A vízszinttel kapcsolatban: nekem átküldik azokat a leveleket, amelyeket ez ügyben küldenek a 
környező települések mindenféle vízügyi szervekhez, és próbálják a zsilipek le-föl nyitását elérni. A 
Kiskunsági Nemzeti Parknál is látom ezt a törekvést. A környékünkön Taksony még belvizes, de aztán 
onnantól felfelé már nem jelenség ez. Tehát próbálkozik mindenki valamilyen központi irányítást is 
elvégeztetni, amivel esetleg a mi belvízmennyiségünk kevesebbé válik. De nem egyszerű velük szót 
érteni, ezt látom a visszajövő levelekből. 
 
Batu Emma dunavarsányi lakos: Az egészségünkről szeretnék először szólni. Az nagyon jó, hogy az 
Ibiden ide fizeti az iparűzési adóját, amiből a város tud gazdálkodni, de úgy gondolom, hogy nagyon 
nagy árat fizetünk mi ezért. A lakott környezet szennyezése és az Ipari Parktól hozzánk eljutó egyéb 
szennyezés mértéke is nagyon nagy. Nagyon veszélyes lehet, és valóban az is. Nagyon sok a beteg a 
városunkban, nagyon sok fiatal is meghal daganatos betegségekben. Érdemes lenne esetleg a 
Környezetvédelmi Bizottságnak megnézni, vagy csináltatni egy vizsgálatot, hogy amióta ipari parkunk 
van, mennyivel emelkedtek meg a daganatos, illetve a keringési betegségek. Itt van a FÉM-ALK is, 
amelyik alumíniumöntéssel foglalkozik. Nem veszélytelen az alumínium. Úgy gondolom, hogy ez is a 
Környezetvédelmi Bizottság felelőssége, hogy valóban úgy kezelik-e abban az üzemben azokat a 
dolgokat, ahogyan azt kellene, hogy a lakosságnak nem okoz egészségkárosodást. A másik szennyező 
dolog az elektroszmog. Nem tudom, hogy történt-e valami az adótoronnyal kapcsolatban. Úgy 
gondolom, hogy aki egy picit is foglalkozik ezzel a témával, az pontosan tudja, hogy milyen iszonyatos 
veszély fenyegeti a kicsi gyerekeket a rádióhullámok által. Kicsi gyerekeknél okozhat agydaganatot, 
fehérvérűséget, sok gyereknél viselkedészavarokat, tanulászavarokat okozhat. Ezeket a problémákat 
mind-mind ennek a rovására írják a tudományos vizsgálatok. Én átküldtem az Európai Unió ajánlását is 
erről. Ezek nagyon-nagyon fontos dolgok, és szomorú vagyok, hogy ezeket figyelmen kívül hagyják. Az 
adótorony mellett iskola és óvoda van. Kicsi gyerekek, akiknek a koponyájuk vastagsága még nem 
fejlődött ki rendesen. Úgy gondolom, hogy ezzel foglalkozni kellene, és nem szabadna annyiban hagyni.  
Az akusztikus szennyezést említeném még meg. Vasárnap délután a tollas néni és a Family Frost 
végigordítja az egész várost. Ha esetleg lehetne valami határt szabni ennek. 
Fontosnak tartanám még például a gyerekek minőségi ellátását. Van az országban egy ún. mintamenza 
program, ahol a környező vállalkozók szállítják be az egészséges élelmiszer alapanyagokat az iskolákba, 
óvodákba, idősgondozó intézményekbe. Nem tudom, hogy erről tudnak-e.  
Fontosnak tartanám, hogy az önkormányzat egy vállalkozó önkormányzat lenne. Nagyon sokat hallok 
róla, hogy olyan vállalkozásokat indítanak el önkormányzatok, amivel először is munkát teremtenek, 
másodszor pedig az élet minőségét a lakosság számára tudják növelni. Gondolok itt például a 
zöldhulladék feldolgozásra. Például a lenyesett gallyakat fel lehetne darálni, és komposztot készíteni 
belőle, ami egy hihetetlen értékes dolog. Vagy a fa metszedékekből lehetne brikettet gyártani, és azzal 
fűteni. 
Nagyon régóta mondom, és ajánlanám az önkormányzatnak egy minőségi, helyi termelői piac 
kialakítását. Megalázó körülmények között árulják itt a holmijaikat a földön, tényleg áldatlan 
körülmények között. Itt van például ez a kemence, amit hagytunk tönkremenni. Ehelyett is lehetne 
építeni egy használható, szép kemencét, mert ezt is mindig használták, amikor valamilyen rendezvény 
volt. 
A járdákkal és az utakkal kapcsolatban: felújítják a járdákat, de én úgy veszem észre, hogy a lehető 
legrosszabb minőségben. A következő szezonban már a járdák szétmennek, a széleiket már túrják le, 
lyukasak. Kerékpárút is évek óta téma. 
Szó volt még az előző polgármester idejében a helyi pénzről. Nagyon-nagyon hasznos dolognak tartom, 
nagyon sok vállalkozót lehetne vele segíteni. 
Köszönjük, hogy a GYES kiegészítést felemelték. Jó lenne tudni, hogy hány család él ezzel. Esetleg 
akiknek járna, de nem tudnak róla, kaphatnának esetleg erről egy tájékoztató levelet. 
Megemlíti egy család esetét, akiknek két kicsi gyermekük van, és beázott a lakásuk, és el kellett 
otthonról költözniük, és Karácsony előtt egy hónapig nem lakhattak a lakásukban. Kértek az 
önkormányzattól támogatást, és az önkormányzat megígérte, hogy segít. Beadtak egy kérelmet, ami 
elveszett, aztán beadtak egy másik kérelmet, és most ott tartanak, hogy az anyagi körülményeikre 
hivatkozva mégsem támogatja őket az önkormányzat. Véleménye szerint, aki tisztességesen dolgozik, 
tisztességesen adózik, és ilyen élethelyzetbe kerül, azt igenis támogatni kell. 
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Gergőné Varga Tünde polgármester: Még novemberben felhívtam az anyukát, és felajánlottam neki 
egy szálláslehetőséget, és ő közölte, hogy már megoldódott a szállásuk, és semmi mást nem kért tőlem. 
De most másról van szó, tényleg a rendeletünk megszab feltételeket. Ha a rendeletben meghatározott 
feltételeknek ők nem felelnek meg, illetve ha több az egy főre jutó bevételük, akkor nem engedi meg a 
rendeletünk, hogy többet adjunk. Ezért utasították el őket az igazgatási osztályon, mert nem felelnek 
meg a rendeletünkben szereplő összeghatárnak. De én felhívtam újra az anyukát, és elmondtam neki 
ezeket. Sírt a telefonban, és én teljesen együttéreztem vele, mert ez egy borzasztó dolog. Felajánlottam, 
hogy nekem van lehetőségem polgármesteri keretből támogatni a családot. Erre beadta a kérelmét, és 
támogattuk is, ő pedig megköszönte. Itt tart ez az ügy. Egyelőre nem tudok többet tenni értük. Biztos 
vagyok benne, hogy ilyen esetekben is mindig megkeressük azt a lehetőséget, hogy valamilyen módon 
próbálunk segíteni, mert ez egy vis major helyzet. Persze hiába keresnek jól a szülők, ha olyan 
helyzetbe kerülnek, hogy nagyon sokat kell kifizetniük a károk elhárítására. De azt nem tudja magára 
vállalni az önkormányzat, hogy az egész ház vízvezetékrendszerének javítását kifizesse. Sajnos erre 
nincs lehetőségünk. 
A GYES kiegészítést a bölcsődés korú gyerekek támogatására találtuk ki. Előttem van egy 2014. évi 
adat, amely szerint 14 család részesült ebben a kiegészítésben. Erre próbáljuk felhívni a figyelmet, 
éppen most gondoltunk arra, hogy beletesszük a következő újságba, hogy jelentkezzenek azok a szülők, 
ahol a gyerekek meghaladták a 2 éves kort. 
Kerékpárutat tervezünk, próbáljuk átgondolni, van már tervünk is kerékpárútra, vannak ezzel 
kapcsolatban különböző problémás helyzetek, amit meg kell oldani. Mert például olyan helyeken is 
tervezünk kerékpárutat, ahol magánföldek vannak, és azokat a területeket például meg kell vásárolni, 
vagy valamilyen megoldást kell rá találni. El szeretnénk kezdeni, ha először nem is az egész városban, 
de valamifajta szakaszolással. 
A helyi pénzről valamikor valóban szavazott a testület, de ez a dolog valahogy elmúlt fölöttünk. 
Szerintem ez nem talált itt megértő fülekre, mert hamvaiban elhalt ez a terv. Talán egy település volt 
annak idején, ahol ez működött, de már azóta ott sem működik. 
 
Batu Emma dunavarsányi lakos: A kékfrankos működik például Sopronban, és a Balaton környékén 
is van ilyen néhány településen. Ez egy nagyon jó, vállalkozást elősegítő dolog. 
 
Gergőné Varga Tünde polgármester: A felújított járdák és utak minőségét én nem találom rossznak. 
A járdákat nem kell évente felújítani, illetve nem is javítunk járdákat. Ami pedig például a Vasút sor lett 
felújítva 2 éve, az szerintem teljesen jó. Az utakat pedig, amiket évente kell javítani, azoknak a 
minősége olyan is. Ez azokon a helyeken van, ahol martaszfalt utakat tettünk le, azok ugyanis előbb 
tönkremennek, mert ez sajnos nem egy végleges megoldás. Sajnos attól nem várhatunk csodát, de az 
nem is annyiba kerül, mint egy jó minőségű aszfalt. Ha jó minőségű aszfalt utat csináltatunk, az biztos, 
hogy nem szorul évente javításra. Csak a Szabadság utcát tudom példaként említeni, amit 7 éve 
csináltak meg, és tökéletes a minősége a mai napig. Azon egyetlenegy gödör nincs. Az fontos, hogy a 
lejtését megtalálják, mert amikor megáll rajta a víz télen, akkor nyilván felfagy. 
Piacügyben igazából nem jönnek csőstől a termelők hozzám, hogy ezt annyira igényelnék, hogy ők 
szeretnék az áruikat egy kulturált piacon árulni. Ha én erről többet hallanék, hogy igenis méltatlan 
körülmények között árulnak, akkor más lenne a helyzet. Van az a pár asztal, ahol árulnak, én ott 
rendszeresen vásárolok virágot. 
 
dr. Szilágyi Ákos jegyző: Ez a téma újra és újra előjön, és én újra és újra elmondom, hogy 
Dunavarsány városban nincsen piac. Akkor lehetne piac, ha ezt mi rendeleti szinten szabályoznánk. Ez 
lenne a legkevesebb, mert a testület meg tudná ezt a rendeletet alkotni. De voltak erre vonatkozóan 
kutatások, felmérések, és egyértelműen kiderült, hogy rentábilisan piacot működtetni nem lehet, nem éri 
meg. Egyrészt nagyon sokan termelnek zöldséget a kertjükben, másrészt a környező településeken 
nagyon komoly piacok vannak, ahová a dunavarsányi lakosok nagyon nagy százaléka átjár rendszeresen 
vásárolni. Minden lehetséges természetesen, de olyanba érdemes közpénzt beleinvesztálni, ami utána 
hatékonyan és rentábilisan tud működni. Lehet, hogy a lakosság átstrukturálódásával egyszer majd 
szükségessé válhat egy komoly piactér kialakítása, de én úgy hiszem, hogy még nem most van itt ez az 
idő. Amit biztosított az önkormányzat, van néhány asztal kitéve, ahol közterület-használati díjat lehetne 
kérni az árusoktól, vannak egyes helyek, ahol ezt kérik. Egyes árusok nem az önkormányzat 
közterületére, hanem a Vankó bolt melletti parkolóba mennek árulni, ami magántulajdonban van. Hogy 
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ott ők hogyan egyeznek meg az adott terület tulajdonosával, azt nem tudom. A Művelődési Ház mellett 
van kitéve néhány asztal, szerintem mi ott közterület-használati díjat nem szoktunk szedni, illetve a 
Művelődési Ház szokott belső szervezésben szervezni az intézmény területén olyan vásárokat, ahol 
olcsón lehet vásárolni különböző árukat a lakosoknak, ahol olcsóbban jutnak hozzá ezekhez a 
termékekhez, mintha bármelyik piacra kimennének. 
 
Gergőné Varga Tünde polgármester: A komposztkészítést fontolgatja a Városgazdálkodási Kft., van 
a terveikben ilyen a jövőre nézve. Egyébként kérésre kimennek házhoz is, mert van ágaprító gépük. A 
közétkeztetésnél próbálunk helyi vállalkozóktól beszerezni alapanyagokat, és általában jó a vélemény a 
menzáról. A mozgóárusok zajáról annyit, hogy itt engedéllyel mennek ezek az autók. 4 társaság kért 
engedélyt. 
 
Batu Emma dunavarsányi lakos: Nem lehetne a hangerejüket lekorlátozni? 
 
Gergőné Varga Tünde polgármester: Nem tudom, be kellene méretni, hogy mekkora hangerővel 
járnak. 
 
dr. Szilágyi Ákos jegyző: Megengedett határértéken belül van a hangerejük. 
 
Gergőné Varga Tünde polgármester: Lehet, hogy néha zavaró, bár engem különösebben nem zavar, 
de sokan vásárolnak ezektől az autóktól. Egyelőre olyanfajta bejelentés nem érkezett, hogy ezeket 
szüntessük meg azért, mert nincs értelme, hogy ezek itt járjanak. Nyilván azért kért engedélyt, mert 
megéri neki, hogy itt a városon belül közlekedjen. A rádiótorony mindenféle szakhatósági bevizsgálása 
és engedélyezése, és a Médiahatóság általi véleményezése megtörtént. Semmi ilyen jellegű hatásokat, 
amiket elmondtál Emma, nem mondtak. 
 
Batu Emma dunavarsányi lakos: Ők nem is fognak ilyet mondani. 
 
Gergőné Varga Tünde polgármester: Mondjuk az embereket és a gyerekeket a fülökön a 
mobiltelefonokkal legalább ugyanolyan hatás éri, mert már az óvodás gyerek fülén is ott van a 
mobiltelefon. És az egyéb, lakásban lévő elektromos készülékek is eléggé veszélyesek. Elfogadom, 
hogy annak is van valamiféle hatása, de nem kimutatható. 
 
Batu Emma dunavarsányi lakos: Ez nem igaz. Kimutatható, csak utána kell nézni. 
 
Gergőné Varga Tünde polgármester: Azok az eredmények és különböző első fokú tárgyalások 
eredményei, amelyek hozzánk visszaérkeznek, ezeket megcáfolják. Mi nem tudunk ez ellen mit tenni. 
Mi minden tőlünk telhetőt megtettünk, megírtuk a véleményünket a toronnyal kapcsolatban, nem 
nagyon fog bennünket a Médiahatóság másról tájékoztatni, mint eddig, illetve arról, hogy a tornyot 
otthagyja, és beüzemeli. Pár szóval esetleg doktor úr válaszolhatna a FÉM-ALK-ra és az IBIDEN-re 
vonatkozó egészségügyi, orvosi hatásokkal kapcsolatban. 
 
Dr. Békássy Szabolcs alpolgármester: Engedje meg Emma, hogy erre a kérdésre én válaszoljak, 
egyrészt mert a Környezetvédelmi Bizottság elnöki posztját 4 évig én töltöttem be, másrészt a 
hippokratészi esküm kapcsán úgy gondolom, hogy az emberek egészségének megőrzése abszolút 
feladatom, ezért egy pár szóval szeretnék erre feltétlenül reagálni. Tény, hogy a kardiomascularis, tehát 
szívérrendszeri és daganatos betegségek előretörése kézzelfogható Magyarországon, de úgy gondolom, 
hogy Dunavarsányban nem kiugró az országos átlaghoz képest. Azt pedig nem lehet korrelációba hozni 
egy olyan páréves retrospektív visszatekintés kapcsán, ami az IBIDEN működését illeti, hogy egy ún. 
karcinogén, tehát rákkeltő anyag akkumulációja, tehát felhalmozódása a szervezetben, egy több 
évtizedes folyamat, mire az olyan káros következményekkel jár, hogy daganatos megbetegedések 
kialakulásához vezessen. Úgy gondolom, hogy rengeteg expozíció ér sajnos minket, ebben maximálisan 
egyetértek Önnel, ami ezért felelős. Mind az ételek, amiket beviszünk a szervezetünkbe, mind pedig a 
különféle környezeti sugárzó hatások. De úgy gondolom, hogy ezt a kérdést lesarkítani az IBIDEN 
káros mivoltára, az egy nagyon merész következtetés. Dolgozni kell a kérdésen globálisan. Nekem a 
terveim között szerepel a közeljövőben egy dunavarsányi szűrőnap megrendezése is, melynek keretében 
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majd szeretettel várjuk a szűrővizsgálaton megjelenőket, akik ezáltal szeretnék, hogy a daganatos 
betegség kialakulását időben felismerjük, illetve megelőzzük. Köszönöm szépen. 
 
Vörös Istvánné dunavarsányi lakos: Késve érkeztem és nem tudom, hogy volt-e róla szó, hogy az 
Epres u., Diófa u., Tölgyfa u. csatornarendszerének kiépítésére lesz-e lehetőség a közeljövőben, illetve 
lesz-e vízelvezetés az utakon? Ott földutak vannak végig. Volt rá példa, hogy a gyerekekhez ment ki a 
szennyvízszippantó autó, és úgy kellett kihúzni a sárból. Lesz-e itt valami változás, vagy tervezi-e az 
önkormányzat ennek a helyzetnek a változtatását?  
A másik kérdés a bölcsőde kérdése. Tudom, hogy van 2 magánbölcsőde Dunavarsányon, de nem 
minden családnak finanszírozható, megoldható ez az állapot. Jó lenne, ha ez a kérdés is megoldásra 
kerülne, és lenne bölcsődéje a településnek. 
 
Gergőné Varga Tünde polgármester: Köszönjük szépen. Az említett utcákban az aszfaltozást az 
idénre beterveztük, tehát azok felújításra kerülnek. Csatornahálózat bővítése sajnos most nem 
lehetséges, ezért is döntöttünk amellett, hogy ezeknek az utcáknak az aszfaltozását elvégezzük. 
Felvállalva azt, ha ez a szennyvíztelep egyszer megújul, utána tudunk-e olyanban gondolkodni, hogy 
bővíthetjük a kapacitását, tehát ráköthetünk-e más utcákat is erre a hálózatra. Jelenleg ezek az újonnan 
kialakult utcák nem lesznek becsatlakoztatva a szennyvízhálózatba. 
 
dr. Szilágyi Ákos jegyző: Elnézést kérek, nem aszfaltozunk, hanem földút-stabilizációt csinálunk 
ezekben az utcákban. Az önkormányzat 5-6 éves terveiben szerepel a csatornahálózat kiépítése azokon a 
területeken, ahol ez még nem épült ki. A szennyvíztelep jelenlegi kapacitása és a műszaki állapota miatt 
– amit a DPMV Zrt. üzemeltet – a telep átépítése, a megváltozott jogi környezethez való megfeleltetése 
alapfeltétele annak, hogy a csatornahálózatot bővíteni tudjuk. Tehát most hiába építenénk meg 
vezetékszakaszokat a föld alatt, nem kapnánk meg a használatbavételi engedélyeket hozzá, illetve nem 
tudnánk rácsatlakoztatni a közműhálózatra. Az önkormányzat megtette a lépéseket a pályázat irányába, 
és a szennyvíztelep átépítése előtt állunk, az engedélyes tervek megvannak, arra várunk, hogy az uniós 
pályázatok erre vonatkozóan kiírásra kerüljenek. Egyébként kiemelt beruházásként kezeli majd ezt a 
beruházást is az Állam. Addig a lehetőségeinkhez képest próbáljuk ezeken a területeken a földút-
stabilizációkat elvégezni. Egy kis türelmet kérünk még tisztelettel, ennek a problémának a megoldása 
sajnos nem tud megtörténni egyik napról a másikra, de azon vagyunk, hogy megoldjuk a problémákat. 
 
Gergőné Varga Tünde polgármester: A bölcsődekérdés pedig minden évben felmerül. Megpróbáltuk 
megoldani a Máltai Szeretetszolgálat által úgy, hogy ezt a családi napközit támogatja az önkormányzat, 
ami 2 x 7 gyermeket tud befogadni. Ide lehet a gyerekeket beíratni. A bölcsőde létrehozása és 
működtetése nem kötelező a városban, nem szándékozunk a közeljövőben ilyen jellegű beruházást 
végezni. 
 
Dankó Zoltán dunavarsányi lakos: Jó estét kívánok. Néhány kérdésre már kaptam választ, de azért 
lenne még egy pár kérdésem. Az egyik legfontosabb az volna, hogy az említett 350 milliós kincstárjegy 
tartaléknak a futamideje meddig szól, illetve van-e lehetőség futamidő előtti kivételre, akár egy, a 2015-
ös költségvetésben még nem szereplő beruházásra költeni? 
Más: Van-e egyáltalán az önkormányzat tulajdonában mezőgazdasági tevékenységre, megművelésre 
alkalmas terület? Valamint kihez lehetne fordulni beruházással kapcsolatos ajánlattételre? 
 
Gergőné Varga Tünde polgármester: Beruházásokkal kapcsolatban a beruházási és műszaki 
osztályunkhoz lehet fordulni, Vella Zoltán az osztály vezetője, hozzá lehet bemenni. A kincstárjeggyel 
kapcsolatban: 50 millió forintos kincstárjegye az önkormányzatnak már évek óta van, ez egy 
vésztartalék. Többször döntött a testület arról, hogy amennyiben likviditási gondjai lennének az 
önkormányzatnak, akkor ez eladható legyen, de szerencsére soha nem jutottunk még el idáig. Úgyhogy 
évek óta megvan ez a kincstárjegy, amit egy folyamatos hozamolással tartunk benn. A 300 millió pedig 
most került lekötésre, és pontosan arra tervezzük felhasználni, hogy az új hivatal beruházásának szinte a 
teljes nettó összegét lefedje. Ezek 3 és 6 hónapos futamidejűek, és úgy próbáljuk majd felhasználni, 
hogy lehetőség szerint ezt a 6 hónapot ki is tudjuk várni. 
Földterületünk csak a V8-as terület van, amit egy per útján kaptunk vissza, de az nem használható 
mezőgazdasági területnek, annyira gyenge minőségű. A földművelés, vagy földek műveltetése felmerült 
már másik közmeghallgatáson is, de nekünk nincsenek ilyen jellegű földjeink. Amiket a város körül 
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lehet látni, azok mind magánföldek. Különben is nagyon körülményes lenne egy ilyen külső területre 
kitelepíteni egy ilyen önkormányzati termesztést, mert oda kellene vinni a vizet, meg kéne venni a 
magot, meg kéne locsolnunk, gondozni kellene, és nekem az az érzésem, hogy az lenne a vége, hogy 
egyszer csak eltűnne onnan minden, mert learatná valaki. Ennek a dolognak kisebb településeken, 
zártabb közösségekben, ahol egyébként tényleg nem nagyon van más munka, és megvalósíthatóak ezek 
a kis gazdaságok, biztos van létjogosultsága, de itt Dunavarsányban szerintem nincs. 
 
Nagy Lajos dunavarsányi lakos: Szóba került, hogy erőteljesen nő a fiatalok száma Dunavarsányon, 
valószínűleg több mint 1.000 főről van szó. Azt vettem észre, hogy délutánonként és hétvégén ezeknek 
a gyerekek nincs egy hely, egy lehetőség, ahol ők az idejüket kulturáltan, értelmesen el tudnák tölteni, 
egy olyan helyen, ami állandóan nyitva van és ingyenes. Javasolnám az önkormányzatnak, hogy tervbe 
vegyen egy ilyen létesítményt. Például Dunaharasztin van egy görkorcsolyapálya, ilyesmikre gondolok. 
A másik ügyem személyes indíttatású, de az önkormányzattal kapcsolatos. Az elmúlt 20 évben 
háromszor fordultam az önkormányzathoz – 45 éve vagyok dunavarsányi lakos, és én is 14 éve 
dolgozom a közszolgálatban – és úgy tapasztaltam, hogy az elmúlt időben pozitív változás történt a 
hivatali ügyintézésben. Ezt tapasztaltam a saját munkámban is, és például ha elmegyek egy ráckevei 
földhivatalba, ahol nem vagyok helyi, csak egy ügyfél. Ezt azért hangsúlyozom ki, hogy talán méltatlan, 
de jól esne, ha Dunavarsányban helyiként kezelnének. Ezt sajnos nem tapasztalom. 20 éve volt egy 
építési engedélyem, ami semmilyen akadályba nem ütközött, csak az akkori ügyintézőnek ez volt az 
első ilyen ügye, és fél évet kellett rá várnom, a szocpolról majdnem lecsúsztam miatta. Következő 
esetem 10 évvel ezelőtt volt, Nagyvarsányi utcában a telekalakításokkal kapcsolatban. Az önkormányzat 
megcsinálta a rendezési tervet, a beadványom minden kritériumnak megfelelt. Egy évig jártam az akkori 
hivatali ügyintézőhöz, aki már nem dolgozik itt, mire a testület elé vitte az ügyemet, akik hozzájárultak. 
Most ismét van egy ügyem. Ugyanez az utca, Nagyvarsányi utca, telekalakítás. Rendezési terv több 
mint 10 éve van, ezen a területen már több tíz telek ki van alakítva. Van egy telek, fele az enyém, fele a 
szomszédé – tehát egymás nélkül semmit nem tudunk kezdeni – és sikerült megegyezni, hogy 
megvásárolnám tőle. Tehát a rendezési tervnek és az utcaképnek megfelelően ki lehetne alakítani egy 
építési telket, és egy házat felépíteni az előírásoknak megfelelően. A földhivatalnál legutóbb tegnap 
voltam, és mielőtt az ügy elindult náluk tájékoztatást kértem. Akkor azt mondták, hogy ennek a 
dolognak semmi akadálya. December 11-én kértem egy előzetes szakhatósági állásfoglalást, mivel 
tudtam, hogy elhúzódó ügy lesz, hiszen építkezésről van szó. Most március 10-e van, és a 
földhivatalban tegnap azt mondta az ügyintéző hölgy, hogy sajnos a szakhatósági állásfoglalás nem felel 
meg a követelményeknek. Az lenne a kérdésem, hogy hogyan lehet ez? Az önkormányzat több mint 10 
éve rendezési tervvel rendelkezik, ha probléma van az én beadványommal, ez az elmúlt 10 év alatt miért 
nem derült ki? És ha már itt 10 építési telket kialakítottak az évek során, a legutóbbit például a tavalyi 
évben, akkor az enyémnek miért van akadálya? A ráckevei földhivatal várja ezt a szakhatósági 
állásfoglalást, és a másik kérdésem ezért az, hogy van-e arra remény, hogy ezt be tudnám nekik 
mutatni? 
 
dr. Szilágyi Ákos jegyző: Gyorsan tájékozódtam, és a megszólítás jogán válaszolnék a kérdésére. 
Egyedi ügyről van szó, nem a közmeghallgatásra tartozik, de ha már megemlítette, akkor a pontos 
tájékoztatás érdekében elmondanám, hogy ez a szakhatósági állásfoglalás megérkezett a földhivatalhoz, 
és megfelelő tartalmú, amit nem is fogunk megváltoztatni. Ellenben a kollégáim elmondták Önnek – a 
főépítész asszony is és a műszaki osztályon dolgozó Matild nevű kolléganőm is, aki ugyancsak mérnök 
– hogy mi a megoldás, mit tud Ön ebben a kérdésben tenni. Tehát továbbra is azt tudom mondani, hogy 
mi a szakhatósági állásfoglalásunkat fenntartjuk, nincs semmilyen indokunk, hogy ezt megváltoztassuk, 
de ha még további segítséget, vagy tájékoztatást szeretne kapni az egyedi hatósági ügyében, akkor a 
kollégáim, mint ahogy eddig is, állnak a rendelkezésére. De az információm az, hogy minden 
vonatkozásban a szükséges tájékoztatást megadták Önnek. 
 
Nagy Lajos dunavarsányi lakos: Elnézést kérek, de nekem tegnap mondta a földhivatalban az 
ügyintéző hölgy, hogy nem megfelelő a szakhatósági állásfoglalás. Valóban egyeztettem a kollégákkal 
az elmúlt 3 hónap során többször is. Eleve azt mondták, hogy gyakorlatilag nem megvalósítható a 
kérelmem. 
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dr. Szilágyi Ákos jegyző: Ne haragudjon, de egyedi hatósági ügyről van szó, ez pedig egy 
közmeghallgatás. Itt vitatkozhatunk erről, de ne terheljük a kollégákat és a hallgatóságot ezzel. Állnak a 
kollégáim a rendelkezésére, de még egyszer elmondom, a hatályos jogszabályok alapján kiadott 
állásfoglalásunk minden pontjában támadhatatlan. Hogy Önnek ez nem megfelelő, azzal én nem tudok 
mit kezdeni. Ez egy egyedi hatósági ügy, ezzel itt ma tovább ne foglalkozzunk, mert nem a 
közmeghallgatás témája, személyes adatokat is sért, a polgárok, akik itt vannak, nem tudják miről van 
szó, tehát ebbe ne menjünk bele. 
 
Nagy Lajos dunavarsányi lakos: Elnézést kérek, én az állásfoglalást aláírtam, én elfogadtam. A 
földhivatal nem fogadta el. Nem én. 
 
Gergőné Varga Tünde polgármester: Viszont az első kérdésed nem egyéni ügy, hogy hol 
szórakozzanak a fiatalok, vagy hol tombolják ki magukat. Van nagyon sok sportegyesületünk itt a 
városban. Lehet focizni, kézilabdázni, karatézni, kajakozni, táncolni. Tehát van sok olyan 
sporttevékenység, ahol megtalálhatják a fiatalok a maguk kedvére valót. A szabadtéri, ingyenes 
szabadidős tevékenységre, vagy játékra pedig nekem volt ötletem, még a választások idején benne volt a 
programomban, hogy egy ún. felnőtt játszóteret szeretnék létrehozni. Leginkább nagyvarsányi területen 
gondoltam ezt kialakítani, mert ott aztán tényleg nincs a fiataloknak semmi ingyenes szórakozásra 
lehetőségük, még annyi sincs, mint itt Kisvarsányban, mert megszűnt a focipálya is. Ezt az elkövetkező 
években biztos, hogy szeretném megvalósítani. Illetve a futballpálya területén szándékozunk a régi 
bitumenes kosárlabdapályát rendbe hozni, és szabad bejárást biztosítani oda a fiataloknak. Egyelőre 
ezek vannak tervben, ha nem is az idén, de az elkövetkező időszakban. Van-e még kérdése valakinek? 
 
Hingyi István dunavarsányi lakos: Van egy üzlet a sorompónál, és ott felsorakoznak az autók sorban, 
ahol parkolni kell. Viszont van ott egy Hasutas nevű üzletecske, és a valamikor kialakított térelválasztó 
részekkel le van rakva a terület. De annak egy része belóg abba az útba, ami egészen leszűkül, a másik 
oldalán betonelemekkel bezárul. Ezeket a leszűkítéseket el kéne tüntetni, megszüntetni azt a 
térelválasztást. A MÁV-é volt valamikor az, nyugodtan lehet ott járkálni, senki sem fog megharagudni, 
viszont az út kiszélesedik, és nem lesz legalább balesetveszélyes. 
A Temesvári utcát negyvenegynéhány éve kialakították, nem úgy, ahogy kellett volna. Először nagyon 
rövid volt, aztán nem ott lett, ahol kellett volna, mert beljebb van vagy 25 méterrel, ami nem 
különösebben nagy gond jelen pillanatban. Viszont az egy nagyon nagy gond, hogy az az út, ami 
valamikor ott elvezetett és én még jártam rajta 30 éve, azt most valaki bitorolja. De csináltak helyette 
egy másik kis közt a Glázerok környékén, ami egy stabil földút. Ami úgy stabil földút, hogy akkora 
lyukak vannak benne, hogy szinte nem lehet rajta végigmenni. És azon jár keresztül a kukás autó, meg 
nagyobb, nehezebb autók is járnak ott. És onnan járnak ki a Nagyvarsányi útra, ami amúgy is egy szűk 
kis út. És ott viszont villanyoszlop van, be szoktak parkolni az ott kialakított és befedett vízaknákra. És 
mikor az ember ki akar onnan „mászni”, akkor szépen lépésben kicsorog, és csak akkor látja, hogy 
merre mehet. 
Van itt egy helyileg illetékes vízgazdálkodási társulás, ami Dabason székel, ez tett-e valaha valamit 
azért, hogy ezek a talajvizek ne létezzenek? Hiszen minden 1 hektárt meghaladó tulajdonnal rendelkező 
földtulajdonosnak – nekem is – hozzájárulást kell fizetni. Ezt annak idején az Állam írta elő, kiküldik 
szépen a csekket, és ezt fizetni kell. A volt TSZ elnök a társulás elnöke. 
 
Száger Gyula képviselő: Már megszűnt ez a társulás 2 éve. 
 
Hingyi István dunavarsányi lakos: Igen? Na, vannak olyan rendesek, hogy azért időnként küldenek 
ilyesmit. Ott annak nem tulajdonosa senki. Be van már temetve. Viszont ahol létező árok van, ott 
bizonyos mennyiséget le tudna vezetni ebből a talajvízből. Az én területem egy része olyan volt, hogy 
júniusban kellett gondolkodni, hogy most már vetni kéne valamit, mert végre be lehet menni. Mert 
korábban többször is bementem, de annak az volt az eredménye, hogy alig bírtam kimászni.  
Még egy dolog: Tudjuk, hogy történtek kormányközi tárgyalások kínaiakkal, meg másokkal. A kínai 
végigvonult kamerákkal, nézegették a vasút környékét, úgyhogy ha minden igaz, akkor lesz egy 
beruházás a kelebiai vasútvonalon. Erről mit tudunk pontosan? 
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Gergőné Varga Tünde polgármester: Sajnos nem kaptunk még erről semmiféle tájékoztatást, 
úgyhogy nem tudunk mondani bővebb információt ezzel kapcsolatban. A Vízgazdálkodási Társulás 
pedig megszűnt, úgyhogy ők már nem fognak semmit csinálni, és nem fognak semmit kérni sem. A 
Temesvári utca környékén lévő szűk kis utcák rossz állapotát én is meg szoktam tapasztalni, mikor arra 
közlekedek, ott tényleg körül kellene nézni, hogy mit lehetne ezzel a jövőben kezdeni. 
 
dr. Szilágyi Ákos jegyző: Megvizsgáljuk. Ott van egy utca, amit most kaptunk vissza a Magyar 
Államtól, az most keresztben le van zárva. Megnézzük, hogy mit tudunk tenni, hogy ott legalább egy 
gléderezés vagy stabilizáció megtörténjen. Osztályvezető úrék a holnapi napon kimennek, és megnézik. 
Egyeztessenek egy időpontot, és megnézik a helyszínen, hogy mit tudunk tenni, a Hasutas előtt is. 
Köszönjük a jelzést. 
 
Földvári Terézia dunavarsányi lakos: Lehet, hogy én is egyedi esetet fogok jelezni, ez inkább csak 
egy bejelentés. Csodaszép lett az a járda, amit az új buszmegálló mellett megcsináltak, csak lehet, hogy 
nem gondoltak az idősebbekre. Mert, ahogy bekanyarodik a busz abba a kanyarba, a középső és a hátsó 
része nem a járda mellett áll meg közvetlenül, hanem már éppen az úttestre esik. És ha az ember le akar 
szállni, akkor nem a járdán landol, hanem az úttesten, mert csak az első ajtónál lehet felszállni, és a 
középső meg az utolsó ajtónál leszállni. Szerintem korábban sokkal jobb volt az egyenes járda, mert ez 
így balesetveszélyes. 
A másik dolog, amire szintén nem várok választ, és igaz, hogy ideiglenes megoldás, de az nagyon nem 
jó, hogy ha az ember jön a könyvtárba, és az Emőkénél nincs könyv, akkor ad egy kulcsot, hogy 
menjünk át a könyvtárba, és válogassunk. Biztos bízik bennünk, de ez nem megoldás. Mert, ha ő átjön 
velünk, akkor a saját munkáját nem tudja végezni, és a többi olvasóval sem tud foglalkozni. Hogy 
várnak így felelősségteljes munkát, ha nem tisztelik a másikat annyira, hogy odafigyeljenek a 
munkakörülményeire. Ezt én mondtam az Ágikának, erre ő azt mondta, hogy nem kell kilométereket 
menni. Nem is arról van szó, hogy kilométereket kellene menni, csak meg kéne tisztelni a másik embert, 
ahogy a munkáját végzi. És nem tudja rendesen végezni a saját munkáját, csak ha esetleg bezárja azt a 
kis kulipintyót, és átmegy nagyobb helyre, ahol a könyvek vannak. Elnézést kérek, nem is várok 
különösebb választ ezekre. Köszönöm szépen, hogy meghallgattak. 
 
Gergőné Varga Tünde polgármester: Annyit azért elmondok, hogy a könyvtár kérdése és elhelyezése 
foglalkoztat bennünket. Valamilyen megoldást az elkövetkezendő időszakra próbálunk találni, ha mást 
nem, akkor esetleg ingatlanvásárlással megoldani a könyvtárkérdést. Itt is lehetnének könnyebbítő 
helyzetek, esetleg elektronikus kartotékrendszer felállítása, egyéb, a mai kornak megfelelő haladás a 
könyvkölcsönzésben. Vannak ötletek ezzel kapcsolatban, próbálunk a helyzeten majd javítani, próbáljuk 
a megoldást megtalálni.  Ennek most így kellett kialakulni, igazgató asszony így gondolta az átalakítását 
a háznak. Ez az ő döntése volt. 
 
Földvári Terézia dunavarsányi lakos: Igen, látom, hogy őrségváltás volt, de az az igazság, hogy oda 
kellett volna figyelni a dolgokra. Mert régen is többen dolgoztak egy helyen, csak jobban figyeltünk 
egymásra, mert a napi nyolc órát egy munkahelyen töltöttük, és úgy voltunk vele, hogy tartsuk 
tiszteletben a másikat. Miért nem ment oda a másik helyiségbe az Ágika, és akkor nem kellett volna 
falazni, meg ilyen-olyan átalakításokat végezni. A többiek meg maradtak volna a helyükön, mert úgyis 
csak egy évig tart az egész, és ő kibírta volna azt a kis időt tulajdonképpen. Mert igaz, hogy egy 
igazgatónak kell egy hely, de nem mindegy, hogy milyen helyet igazgat, és a kollégák hogy 
viszonyulnak hozzá. Elnézést kérek, ez csak egy vélemény volt, választ tulajdonképpen nem is várok rá. 
 
Gergőné Varga Tünde polgármester: Köszönjük szépen a véleményt, és majd még folytatódnak a 
kialakítások itt a Művelődési Házon belül. A buszmegálló kialakítását pedig teljes mértékben a MÁV 
csinálta, tőlünk nem is kértek véleményt, hogy milyenre alakítsa ki. Én még nem szálltam le ott buszról, 
de el tudom képzelni, hogy nem fér be a csuklós busz. 
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dr. Szilágyi Ákos jegyző: Ez nem önkormányzati beruházásban készült, hanem a P+R parkoló 
részeként állami beruházásként valósult meg. Ez egy szabvány szerinti buszmegálló. Megnézzük a 
műszaki osztállyal, illetve azokkal, akik ezt készítették, hogy lehet-e ezen valamit változtatni, de 
ismereteim szerint ez egy engedélyezett, szabvány szerinti beálló, nem tudom, hogy fogunk-e tudni ezen 
valamilyen változást elérni, de most látom, hogy osztályvezető úr int, hogy kicsi rá az esély. Köszönjük 
a jelzést. 
 
Földvári Terézia dunavarsányi lakos: Én is köszönöm. Nem is azért mondtam, hogy ez legyen 
megváltoztatva, hanem azért, hogy a jövőben majd erre legyenek szívesek figyelemmel lenni. 
 
Gergőné Varga Tünde polgármester: Köszönjük szépen. Van-e még valakinek felvetése, kérdése? 
 
Kántor Sztella Nóra dunavarsányi lakos: Iskolákkal kapcsolatban jutott eszembe még valami. 
Javaslatom az, hogy ahogy például drog-prevenció szokott lenni az iskolákban, ugyanúgy lehetne 
előadásokat tartani környezetvédelemről, fenntarthatóságról, kritikus gondolkodásról, tudományok 
megszerettetéséről. De akár azért, hogy elkerüljünk egy újabb ilyen devizahiteles problémát, a 
középiskolában már a pénzügyek alapjait is elmondhatnák, vagy a gazdaságnak, politológiának az 
alapjait, hogy mi, hogyan működik, hogy megismerjék a gyerekek, hogy ebben a világban miért kell így 
működni, mi, mióta, hogyan működik a rendszerünkben, amiben élünk. Szóval az életre nevelést kellene 
bevezetni. 
 
Gergőné Varga Tünde polgármester: Teljesen jó a felvetés, egyetértek. Továbbítjuk a KLIK-nek, 
mert igazából a Klébersberg Intézményfenntartó foglalkozik az iskolák tantervével, és mindenféle 
tanítási-oktatási ügyével. Mi jelenleg csak az épületet óvjuk-védjük, karbantartjuk, és fenntartjuk, de 
abba nincs beleszólásunk, hogy az iskolában milyen jellegű órákat tartsanak. Ezt az iskolaigazgató 
asszony közreműködésével a KLIK tudja koordinálni. De nagyon jó a felvetés, és én is azt gondolom, 
hogy ezt be kéne vezetni. 
 
Mekler Andrea képviselő: Egy út már kitaposásra került az iskolában, hiszen az ÖKO-iskola felé 
haladunk, az ÖKO program mindennapjait éljük. Igazából most volt egy felmérés, hogy a gazdasági 
tudományokat és a gazdálkodást milyen tantárgyakban elrejtve, minek a keretei között tanítjuk, 
merthogy a gazdasági ismeretek tanítását az Állam egyébként kérte, és ez az iskolában részben meg is 
valósul. 
 
Gergőné Varga Tünde polgármester: Köszönöm szépen. Megköszönöm, hogy eljöttek a 
közmeghallgatásra, és annak aktív részesei voltak. Remélem, hogy a válaszok kielégítőek voltak. 
Amennyiben nem, akkor időpontot lehet kérni bármelyik ügyintézőhöz, illetve vezetőhöz. Szívesen 
fogadjuk Önöket. További szép estét kívánok és jó éjszakát. A közmeghallgatást bezárom. 
 
A jegyzőkönyv 2013 órakor lezárásra kerül. 
 

K.m.f. 
 
 
 
 

Gergőné Varga Tünde       dr. Szilágyi Ákos 
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Dr. Békássy Szabolcs       Surányi Tibor 
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